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Zemlja kliče...
Zima nas je letos vse 

predolgo zadrževala in sedaj, 
ko je  skopnel sneg in se je 
vreme otoplilo, imajo kme
tovalci polne roke dela s 
pripravami za setev. Čeprav 
se še zemlja ni posušila, jo  že 
orjejo, kajti čas zahteva 
svoje.

Tako, kot domala povsod 
v Jugoslaviji, tudi kmetoval
ci v Savinjski, dolini zaradi 
neugodnega vremena niso 
uspeli posejati ozimnih žit, 
pa tudi pridelke je bilo treba 
marsikje iskati pod snegom.

Pomeni, da bo treba 
pohiteti z deli sedaj spomla
di, da bi obdelali tudi tisto 
zemljo, ki je minulo jesen 
ostala neposejana. Sedaj, ko 
prihaja bitka za hrano vse 
bolj v ospredje, nam je 
veliko na tem, da bomo 
pridelali dovolj za lastne 
potrebe, in če bo še kaj 
ostalo, bomo hrano tudi 
izvozili. Pri tem ne mislimo 
zgolj na ljudsko hrano, 
marveč tudi za prehrano 
naše živinoreje.

Na dlani je, da še nismo 
izkoristili vseh možnosti, da 
bi v kmetijstvu več pridelali, 
sicer ne bi ob tako ugodnih 
pogojih bili primorani po
segati kakšenkrat po uvozu. 
Tako v teh dneh že 
napovedujemo uvoz koruze, 
tiste poljščine, katere minu
lo jesen vse nismo upeli 
pospraviti. Vreme je bilo res 
neugodno, vendar pa nas to 
še ne opravičuje, da nam 
propada tisto, kar smo 
pridelali.

V Žalski občini bomo 
poleg jarih žit in drugih 
poljščin sedaj spomladi zase
jali nad 1000 hektarjev njiv s 
koruzo. Pravočasna in dobro 
opravljena setev pa tudi 
kakovostno seme in gnoje

nje, vse to je zelo pomemb
no za kar največji pridelek.

Izkušnje opozarjajo, da 
kaže sejati takšne vrste 
koruzo, ki hitreje dozori in 
jo  je  zato možno pravočasno 
pospraviti s polj. Ker gre za 
kooperacijsko sodelovanje s 
kmetijsko zadrugo Savinjska 
dolina, bo kmetovalcem na 
voljo tudi strokovna služba.

Naši kmetovalci hkrati 
napovedujejo bitko za večji 
pridelek kakovostne mrve in 
drugih poljščin, ki rabijo za 
prehrano živine. Živinorej- 
čeva računica opozaija, da 
pri sedanjih visokih tržnih 
cenah koruze ne kaže veliko 
kupovati močnih krmil, saj 
bi stroški pobrali večino 
dohodka pri prodaji mesa in 
mleka. Zato bo treba dobro 
pognojiti travnike in njive 
ter podvzeti še druge agro
tehnične ukrepe, da bi 
pridelali kar največ in boljše.

Vse kaže, da umetnih 
gnojil ne bo primanjkovalo, 
kmetovalci pa računajo tudi 
na hlevski gnoj in gnojevko. 
Tam, kjer ozimina ni dobro 
prezimila, bo treba pospešiti 
rast z dognojevanjem. Na
sploh bo kmetovalcem po
trebna učinkovita pomoč 
kmetijske pospeševalne služ
be.

Na rob bi zapisal še to, da 
letošnjo pomlad nikakor ne 
bi smeli pustiti v nemar 
tistih kmetij, na katerih 
živijo ostareli in za delo 
nezmožni ljudje ali pa so 
kmetije prazne. Za mlade 
zadružnike je to imenitna 
priložnost za akcijo, saj 
bodo z združenimi silami 
lahko doprinesli pomemben 
delež k boljši preskrbi trga s / 
kmetijskimi proizvodi.

Zemlja nas kliče, sejmo, 
da bomo želi!

L.T.

Končujemo razpravo o 
davčni politiki

Za nami je razgibana razprava o davčni politiki v letu 
1981 v naši občini. Razprave so bile razgibane in vsebinsko 
poglobljene ne le po vseh krajevnih skupnostih naše občine, 
marveč tudi znotraj združenega dela.

Razpravljalci so naslovili na Izvršni svet občine veliko 
zanimivih pripomb, pa tudi predlogov, ki kažejo, da naši 
občani realno ocenjujejo gospodarsko situacijo in v tem 
okviru tudi instrumente zastavljene davčne politike.

Tako bo 31. marca stekla že druga faza razprave ob 
sprejemanju ustreznih dokumentov v občinskih zborih. 
Lahko zapišemo, da je naš občinski dogovor usklajen z 
davčno politiko v SR Sloveniji in tako tudi med občinami 
na celjskem območju. V razpravah je bila kot rdeča nit vseskozi 
navzoča problematika o ugotavljanju dejanskega dohodka 

za nekatere dejavnosti na področju kmetijstva. O davčni 
politiki pa o razpravah in predlogih je na eni. zadnjih sej 
razpravljal tudi Izvršni svet skupščine občine Žalec.

tk.

Programsko
volilna
konferenca

Izteka se enoletno obdobje 
delovanja občinske organizacije 
ZKS in njenih organov, v 
polnem razmahu pa so priprdVe 
na programsko volilno sejo, ki 
bo 31. marca.
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Savinjska dolina, prve brazde . .

Ob analizi podatkov o 
gospodarenju v letu 1980 
ugotavljamo, da smo v pre
teklem letu v večini gospodar
skih organizacij bili uspešni, da 
smo posamezne stabilizacijske 
naloge, predvsem na področju 
delitvenih odnosov, zaposlova
nja, zunanjetrgovinskega poslo
vanja in nekatere druge, dokaj 
dobro realizirali. Čeprav pred
stavljajo lanski rezultati močno 
spodbudo za realizacijo nalog v 
letu 1981, pa gospodarjenje v 
prvih mesecih letošnjega leta 
tako na območju celotne 
Slovenije, kakor tudi v žalski 
občini, kaže na določene 
odmike od stabilizacijske politi
ke.

Ugotavljamo, da se nekatere 
neugodne težnje iz leta 1980 
nadaljujejo v letošnjem letu, kar 
se odraža v upadajoči gospodar
ski- aktivnosti, v problemih pri 
oskrbi proizvodnje s surovinami 
in reprodukcijskimi materia
lom, v blažji obliki pa tudi v 
oskrbi z nekaterimi osnovnimi 
proizvodi za široko potrošnjo. 
Hitra rast cen zmanjšuje konku
renčno sposobnost gospodar
stva v izvozu in povzroča 
nadaljnje upadanje realnih oseb
nih dohodkov. Zato so tako na 
področju Slovenije, kakor tudi v 
naši občini, v teku številne 
aktivnosti, da ponovno oživimo 
izvajanje stabilizacijskih nalog, 
ukrepov, zlasti na tistih področ
jih, kjer ugotavljamo, da v prvih 
letošnjih mesecih odstopamo. 
Izvršni svet Skupščine SR 
Slovenije je pripravil vrsto 
dodatnih ukrepov z osnovnim 
namenom, da zagotovimo do
sledno uresničevanje ciljev in 
nalog, ki smo si jih zastavili z 
Resolucijo o družbenoekonom
ski politiki v letu 1981. 
Realizacija določenih nalog

je sicer odvisna od širših sistem 
skih rešitev, res pa je, da je 
izvedba večine nalog pogojena 
in odvisna od nas samih, od 
prizadevnosti, da čim bolj 
dvignemo produktivnost našega 
dela, izboljšamo organizacijo 
dela, skratka, da storimo vse za 
čim učinkovitejše gospodarje
nje. V sleherni organizaciji 
združenega dela je potrebno na 
osnovi temeljite ocene gospo
darjenja v lanskem letu pripravi
ti učinkovite programe nalog za 
letošnje leto. Poleg skrbi za dvig 
produktivnosti in za čim 
racionalnejšo proizvodnjo 
m o r a m o  p o s k r b e t i ,  
da bomo imeli dovolj surovin in 
reprodukcijskega materiala, da 
bo proizvodnja nemoteno pote
kala, da ne bomo na novo 
zaposlovali delovne sile, razen- 
na tistih področjih, kjer je to 
utemeljeno in res nujno potreb

no, saj vemo, da se lahko število 
zaposlenih v naši občini poveča 
le največ za 2,5 %. Razumljivo, 
da moramo v tem letu storiti 
vse za čim večji izvoz ter da 
tudi letos še izboljšamo dosežke 
naših organizacij na zunanjem 
trgu.

Naloge v tem letu so gotovo 
zahtevne in . odgovorne. V 
bistvu pomenijo nadaljevanje 
stabilizacijske politike, ki smo 
si jo zastavili v lanskem letu, s 
tem, da moramo biti posebno 
pozorni do izvajanja tistih nalog 
ter ukrepov, kjer smo bili doslej 
manj uspešni. Prepričani smo, 
da bomo tudi v letu 1981 
uspešno premagovali težave, če 
bomo na vseh področjih in vsi s 
svojim delom in prizadevanji 
dali maksimalen prispevek za 
dosledno izvajanje politike sta
bilizacije.
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Poročilo o uresničevanju 
programske usmeritve občinske 
organizacije in njenih organov v 
preteklem mandatnem obdobju 
ter predlog za predsednika 
občinske konference ZKS, po
novno je  predlagana Vera 
Orešnik-Juhart, so obravnavale 
osnovne organizacije ZKS. V 
vseh 93. osnovnih organizacijah 
so sprejeli enotno oceno, da je  
bila aktivnost občinske konf
erence uspešna, komunisti pa so 
bili aktiven dejavnik pri razreše
vanju aktualnih družbenopoli
tičnih, družbenoekonomskih 
ter samoupravnih problemov v 
občini, kljub znanim zaostre
nim družbenim razmeram.

Doseženi so bili spodbudni 
rezultati, čeprav z doseženim 
ne moremo biti v celoti 
zadovoljni, nekatere naloge pa 
so tudi dolgoročnejšega znača
ja. V osnovnih organizacijah 
ZKS so poudarili zaskrbljenost 
zaradi nekaterih gospodarskih 
in socialnih problemov v 
občini, hkrati pa se zavzemajo 
za odgovornejše razreševanje 
teh problemov. Podali so tudi 
vrsto konkretnih pobud za 
aktivnost občinske konference 
v naslednjem mandatnem ob
dobju.

Predlog za predsednika ob
činske konference ZKS Žalec 
so komunisti v celoti podprli in 
ocenili dosedanje delo predsed
nice ko t uspešno.

Člani občinske konference in 
delegati programsko volilne 
konference bodo obravnavali 
oceno družbenoekonomskih, 
samoupravnih in družbenopoli
tičnih razmer v občini in naloge 
ZK, na osnovi te ocene pa bodo 
sprejeli programsko usmeritev 
za naslednje mandatno obdob
je. V teh usmeritvah je 
poudarjena odgovornost vseh 
komunistov v občini za uresni
čevanje sprejetih usmeritev. Te 
pa so usmerjene na področje 
samoupravnih družbenoeko
nomskih odnosov, razvoja poli
tičnega sistema socialističnega 
samoupravljanja z utrjevanjem 
odločujoče vloge delavca, do
grajevanja in utrjevanja vseh 
komponent SLO in DS ter 
organiziranosti in metod dela 
ZK pri obdelovanju in uresniče
vanju aktualnih družbenih pro
cesov. To pa so tudi osnovne 
usmeritve v pripravah na 9. 
kongres ZKS in 12. kongres 
ZKJ.

J. K.
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V preteklem enoletnem 
obdobju je bila občinska 
konferenca pred izredno 
pomembnimi nalogami. Naj
več pozornosti je dajala 
sprotni politični presoji po
sameznih nalog na nasled
njih področjih: uresničeva
nju politike ekonomske sta
bilizacije v občini, nadalj
njim nalogam pri razvoju 
agroživilstva v občini za 
naslednje srednjeročno ob
dobje, oceni izvajanja nalog 
pri reformi šolstva, organizi
ranosti in delovanju Zveze 
komunistov v pogojih 
obrambne vojne na začasno 
zasedenem ozemlju, obrav
navi rezultatov gospodarje
nja v občini, gibanju splošne 
in skupne porabe, obnovi 
članstva Zveze komunistov v 
letih 1979 in 1980, idejno
političnemu usposabljanju v 
Zvezi komunistov. Občinska 
konferenca Zveze komuni
stov in njen komite sta se ob 
obravnavi vseh planskih do
kumentov nadaljnjega razvo
ja družbenopolitične skup
nosti zavzemala, da bi 
nosilci planiranja vgradili v 
plane nadaljnjega razvoja 
cilje in naloge ekonomske 
stabilizacije.

Menim, da je bila aktiv
nost organov Zveze komuni
stov v tem obdobju primer
na, prizadevali smo si, da bi 
z aktiviranjem članov konfe
rence, oblikovanjem poseb
nih delovnih skupin, ki so 
pripravljale posamezna gra
diva, vzpodbudili čim večjo 
aktivnost članstva. Na tak
šen način smo pripravljali 
več gradiv, na osnovi katerih 
je oblikovala občinska kon
ferenca svoja stališča v 
skladu s programskimi usme
ritvami za posamezna po
dročja dela.

Ob koncu enoletnega 
mandata smo ocenili delo v 
vseh oblikah organiziranosti 
Zveze komunistov v občini, 
ugotovitve po posameznih 
področjih so naslednje:

Pri uresničevanju politike 
ekonomske stabilizacije v 
občini ugotavljamo, da so za 
njeno uresničitev vloženi 
veliki napori, tako organov 
upravljanja, družbenopoli
tičnih organizacij kot poslo
vodnih organov organizacij 
združenega dela. Na osnovi 
gospodarskih rezultatov 
organizacij združenega dela 
z območja občine, razpore-

Vera Orešnik

janja in porabe družbenih 
sredstev v občini ocenjuje
mo, da se uresničujejo 
polgavitni razvojni cilji druž
benopolitične skupnosti, je 
pa čutiti sorazmerno male 
napore in prizadevanja za 
prestrukturiranje gospodar
stva oziroma hitrejšo realiza
cijo naložb, ki bi prestruk
turiranja pospešila.

Pri investicijah v teku je 
ob analiziranem stanju za 
leto 1980 zaskrbljujoč ni
zek delež vloženih lastnih 
sredstev.

Rast splošne in skupne 
porabe je v glavnem skladna 
s planiranimi razmerji, v 
decembru 1980 je bil 
izveden postopek za zniža
nje prispevnih stopenj za 
skupno in splošno porabo na 
pobudo izvršnega sveta ob
činske skupščine. Občinska 
konferenca je bila kritična 
do osnutkov planov za

politične šole v sproščenem razgovoru s predavateljem^

Politična šola v Žalcu
V Žalcu deluje 'politična 

šola, ki jo  vodi Delavska 
univerza, usmerja pa občinski 
komite ZKS Žalec. Enomeseč
no šolo obiskuje 20 slušateljev 
iz krajevnih skupnosti in 
delovnih .organizacij v žalski 
občini.

Politične šole so že ustaljena

področje skupne porabe, v 
prvi fazi planiranja niso bila 
dovolj upoštevana načela za 
uresničevanje ekonomske 
stabilizacije, na konferenci 
smo sprejeli stališče, da 
mora investicijska poraba 
dobiti normalne okvire v 
občini, v celoti je bila 
sprejeta zahteva, da je 
potrebno v celoti izkoristiti 
vse prostorske kapacitete v 
posameznih krajih za uresni
čevanje programov samo
upravnih interesnih skupno
sti s področja družbenih 
dejavnosti vključno z izved
bo posameznih adaptacij, 
šele potem v okviru realnih 
finančnih možnosti načrto
vati in izvajati posamezne 
investicije.

Konferenca je zadolžila 
delegate občinske konferen
ce Zveze komunistov v 
družbenopolitičnem zboru 
občinske skupščine in vse 
komuniste v delegacijah za 
delegiranje delegatov v zbor 
združenega dela in zbor 
krajevnih skupnosti, da se 
dosledno zavzemajo za ure
sničevanje stališč konferen
ce pri sprejemanju dogovora 
o temeljih družbenoeko
nomskega razvoja občine v 
obdobju 1981-1985, reso
lucije o družbenoekonom
skem razvoju občine v letu 
1981 in drugih planskih 
dokumentov. V

Pri ocenjevanju aktivnosti 
konference in komiteja je 
potrebno poudariti, daje bil 
prav v letu 1980 dan velik 
poudarek obnovi članstva, 
saj je obnovo članstva 
opravilo 50 osnovnih organi
zacij, v Zvezo komunistov je 
bilo sprejetih 147 novih 
članov, kar pomeni 63 % 
več kot v letu 1979. V 
zadnjih dveh letih je opravi
lo obnovo 66 osnovnih 
organizacij Zveze komuni
stov ali 73 odstotkov. Pri 
uresničevanju političnega si
stema socialističnega samo
upravljanja v občini se Zveza

komunistov v tem obdobju 
ni posluževala sodobnejših 
metod dela, posvečali smo 
sicer precej pozornosti 
obravnavi posameznih pred
pisov, resolucij, dogovorov, 
ki so na nivoju družbeno
politične skupnosti osnova 
za nadaljnjo gradnjo politič
nega sistema, oblikovanih je 
bilo tudi precej stališč in 
pripomb, vendar je bila 
aktivnost posameznih čla
nov preskromna, predvsem 
delegatov v družbenopolitič
nem zboru občinske skup
ščine.

Ena od zelo pomembnih 
programskih usmeritev za 
delo v naslednjem obdobju 
bodo nadaljnja prizadevanja 
za uresničevanje politike 
Zveze komunistov v dograje
vanju sistema socialističnega 
samoupravljanja.

Menim, da je prav, da 
poudarim, da so naše 
osnovne organizacije Zveze 
komunistov v fazi priprav na 
programsko volilno konfe
renco bile izredno aktivne. 
Ob obravnavi poročila o 
delu občinske organizacije 
za preteklo enoletno obdob
je so vzporedno ocenjevale 
svoje delo kritično, seznani
le z ugotovitvami občinsko 
organizacijo in v poročilih 
navedle konkretno proble
matiko, s katero se srečujejo 
pri svojem delu. Nakazale so 
precej konkretnih nalog, na 
osnovi katerih si bomo 
realneje lahko zastavili pro
gramske usmeritve za delo v 
naslednjem mandatnem ob
dobju.

V celoti se v občinski 
organizaciji Zveze komuni
stov zavedamo, da stopamo 
v novo mandatno obdobje, 
ki pomeni čas v katerem se 
bomo soočali z izredno 
zahtevnimi in kompleksnimi 
nalogami, zavedamo se tudi, 
da jih bomo lahko razreševa
li le idejno enotni, z mnogo 
realne presoje in z veliko 
mero odgovornosti.
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Z obiska tovariša Mlinariča v Ferralitu Žalec

Srečko M linarič v Ferralitu
Y začetku marca je obiskal 

delovno organizacijo Ferralit 
Žalec predsednik Republiškega 
odbora sindikatov delavcev 
proizvodnje in predelave kovin 
Slovenije Srečko Mlinarič.

Ob tej priložnosti si je 
ogledal proizvodne prostore, 
kjer se je pogovarjal z delavci o 
njihovem delu, počutju in 
prizadevanjih za čimboljše do
sežke’ v času stabilizacije. 
Pogovarjal se je tudi z družbe
nopolitičnimi delavci, ob za
ključku pa se je sestal s 
sindikalno skupino delavcev 
strugarjev v TOZD Strojni

obrat, ki so ga opozorili na 
težave v preskrbi z repromate- 
riali, zlasti tistimi, za kätere 
dobavitelji uporabljajo uvožene 
surovine.

Tovariš Mlinarič se je  zani
mal za aktivnost delavcev zunaj 
delovne organizacije iri‘njihovo 
vključevanje v krajevno samo
upravo. Opozoril je na samo
upravno povezovanje z delavci 
iz drugih delovnih organizacij In 
na izpolnjevanje medsebojnih 
obveznosti. V tej smeri pa.sbodo 
v Ferralitu moraji še veliko 
storiti.

I .J .

Zadržati ugodna gibanja 
gospodarstva...

Posvet direktorjev v Žalcu 
v  Nedavni razširjeni posvet 
direktoijev v Žalcu je pogloblje
no obravnavah gospodarsko 
situacijo in ob ugodni oceni 
gospodarskih gibanj in dosež
kov v preteklem letu opozoril 
na letošnje naloge. Vsa prizade
vanja so usmerjena v to, da bo 
potrebno še naprej zadržati 
ugodne trende v gospodarstvu 
in to ne glede na težave, s 
katerimi se spoprijemajo.

Čeprav jih je lani pestilo 
občasno pomanjkanje surovin 
oziroma reprbmaterialov, so 
rezultati, ki so jih omenjali,

Stabilizacijsko naravnan proračun

oblika izobraževanja mladih 
kadrov v ZK, saj jih prirejajo 
vsako jesen in na pomlad. Učni 
program je skrbno sestavljen in 
tako šola pomeni napotilo za 
uspešno delovanje mladih ko
munistov v osnovnih organizaci
jah ZK.

T k.

Osnutek predloga proračuna 
občine Žalec za leto 1981, ki 
so ga pretehtali na nedavni seji 
IS skupščine občine Žalec, je v 
vseh postavkah splošne porabe 
naravnan stabilizacijsko t bi 
lahko rekli v bežni oceni. Ob 
tem je pomembno zapisati, da 
so sesta vij alci osnutka predloga 
v glavnem vnesli oziroma 
upoštevali v razpravah izrečene 
pripombe in predloge.

Očitno je, da z razpoložljivi
mi sredstvi ne bo možno 
uresničiti vseh zahtev in želja, 
saj bi  ̂bila tako proračunska 
odeja prekratka.

Skupno dovoljeno porabo 
omenjajo 120,300 tisoč dinar
jev. Zaradi realnega planiranja 
prihodkov predlagajo znižanje 
ocenjenih izvirnih prihodkov od 
osebnega občinskega prometne
ga davka na promet proizvodov 
od planiranih 24,800 tisoč na 
23 milijonov dinarjev. Ponovna 
ocena je bila potrebna zaradi 
manjšega prometa v trgovinah,

kar sicer ni zgolj pojav v žalski 
občini.

Osnutek predloga proračuna, 
so ugotavljali na seji, je usklajen 
v okviru začrtane politike 
splošne porabe v Sloveniji v letu
1981. Ker pa razprava še ni 
zaključena v vseh krajevnih 
skupnostih naše občine, bodo v 
naslednjih dneh lahko še 
prihajale pripombe in predlogi, 
ki jih bo treba pretresti in po 
možnosti upoštevati.

Ko so pretresali posamezne 
predloge, so menili, da je 
umesten predlog KS Žalec in 
Prebold glede financiranja skup
nih finančnih služb v nekaj 
večjem znesku kot je zapisan v 
osnutku predloga.

Glede predloga o povečanju 
mase sredstev za OD delavcev v 
organih, ki se financirajo iz 
proračuna, se po najnovejšem 
predlogu le-ta znižuje za tri 
odstotke od prvotnega predlo
ga. Na seji so menili, da bi šli še 
niže oziroma določili 18 
odstotno povečanje. Reprezen

tančni stroški bodo ostali na 
ravni lanskega leta.

V KS Žalec in Luboje 
menijo, da bi bilo smotrneje 
nameniti sredstva za ureditev 
smučišč pod Gozdnikom kot 
pa sofinanciranje Golt. Ne glede 
na zanimivo zamisel pa, kot vse 
kaže, letos ne bo možnosti, da 
bi imeli proračunska sredstva za 
to naložbo. Glede pripomb 
krajanov KS Ponikva, da ne bi 
dajali denarja za plačilo dela 
obresti za hotel Golding — 
Rubin, so na seji odgovorili, da 
je občina Žalec dolžna pokriva
ti del -  3 odstotke obresti na 
podlagi sklepa občinske skup
ščine. Gre za letni znesek 2,1 
milu on dinarjev.

Čeprav v osnutku predloga 
proračuna niso upoštevani vsi 
predlogi in pripombe občanov, 
je treba reči, da so vse 
proračunske postavke skrbno 
pretehtane in da je osnutek 
usklajen z zastavljeno politiko 
načrtovanja splošne porabe v 
SR Sloveniji.

Tk. Le.

dokaj ugodni. Že to, da so lani 
v žalski občini dosegli izvoz v 
vrednosti 1,1 milijarde dinarjev 
ob 700 milijonih dinarjev 
uvoza, kaže uspešnost gospo
darjenja in stabilizacijsko narav
nanost. Bo pa držalo, kar 
ugotavljajo, da v pogledu izvoza 
še niso izrekli zadnje besede. 
Vse namreč kaže, da so še 
možnosti nadaljnjega povečanja 
izvoza in to tudi na konvertibil
na področja.

Kazalci gibanja gospodarstva 
v preteklem letu so zelo ugodni 
in kažejo dinamično rast 
dohodka, večjo rentabilnost ob 
hkratni manjši splošni porabi. 
Rezultati so nad poprečnimi 
doseže i v celjski regij h in v 
Sloveniji.

Najbolj je porastel dohodek v 
kmetijstvu in gradbeništvu, 
sledi ostala industrija, na 
zadnjem mestu pa sta turizem 
in gostinstvo. Hotel Prebold se 
že drugo leto otepa izgub in 
nasploh so bile izgube v 
preteklem letu za 12 odstotkov 
višje kot leto poprej. Odgovorni 
dejavniki so že podvzeli ukrepe, 
kako izgube zmanjšati oziroma 
jih v doglednem času sanirati.

Gospodarska situacija tudi v 
tekočem letu ni rožnata. Na to 
opozarjajo gibanja v prvih dveh 
mesecih tekočega leta v Slove
niji. Vse namreč kaže, da se v 
nekaterih dejavnostih odmika
mo od začrtanih stabilizacijskih 
ciljev, so ugotavljali razpravljal
en Pomeni, da bo potrebno še 
naprej usmerjati bitko za večjo 
produktivnost dela, boljšo ka
kovost proizvodov, večji izvoz 
in za manjšo splošno porabo.

Le tako bo možno Uresničiti 
zastavljene naloge v smeri 
boljšega gospodarjenja m stabi
lizacije.

Tk. Le.
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V hotelu Golding - Rubin 
uspešni...

Ob otvoritvi žalskega ho
tela Golding—Rubin srtio 
slišali različne napovedi, 
tu<Ji takšne o nujni izgubi v 
prvem letu. Danes, ob izteku 
pfvega leta poslovanja lahko 
Zapišemo, da se te napovedi 
niso uresničile, saj je ustvar
jen promet presegel pričako
vanja. Direktor hotela Rado- 
sav Cirkovič je med drugim 

da so sklenili
1 1

spovedal,
I I  ‘

Radosav Cirkovič
I

poslovanje v minulem letu 
uspešno.

„Odkrito rečeno, to
likšnega prometa nismo pri
čakovali, saj vemo, da je 
vsak začetek težak, zlasti še, 
če gre za nov hotel. Kot je 
znano, je izgradnja hotela 
Golding—Rubin rezultat vse 
tesnejšega sodelovanja po
bratenih občin Žalec in 
Kruševac in tako smo iz 
Kruševca pripeljali večino 
kadra. Imamo srbsko kuhi
njo z našimi specialitetami, v 
hotelu govorimo srbohrvat- 
ski in slovenski jezik, skrat
ka, šlo je za preizkušnjo, 
kako se bo vse to obneslo.

Danes lahko povem, da se 
je kolektiv hitro uveljavil, saj 
si je hotel v razmeroma 
kratkem času svojega delo
vanja pridobil številne goste, 
domače in inozemske, kar 
nas veseli.”

„Kaj načrtu je te  v le tu  
1 9 8 1 ? ”

„Želimo, da bi nas tudi 
inozemske potovalne hiše 
vnesle v svoje programe. 
Veliko si obetamo od 
domačih gostov, skupin, ki

se že najavljajo iz Beograda, 
Novega Sada, Reke in drugih 
centrov Jugoslavije. Hotel 
ima 100 postelj z ustreznim 
konfortom, dobro kuhinjo, 
restavracijo in druge prosto
re, skratka, poskrbljeno je za 
prijetno bivanje tudi tistih, 
ki bi radi preživeli več dni 
pri nas.

Že lani smo gostili večje 
skupine turistov iz sosednje 
Avstrije, letos pa poleg teh 
pričakujemo še Nizozemce 
in druge. Nujno bo tudi, da 
bomo poskrbeli za še bolj 
učinkovitejšo reklamo, bodi
si za panoje ali v drugi 
obliki.”

„K ako se povezujete na 
širšem celjskem ozirom a 
slovenskem turističnem  
obm očju? ”

„Z velenjsko Rdečo dvo
rano se dogovarjamo za 
tesnejše sodelovanje glede 
rednih ali občasnih obiskov 
naših hotelskih gostov na 
Golte, dalje z Mozirjem za 
obiske Logarske doline in 
drugih turističnih krajev na 
celjskem območju. Ker go
stov v našem hotelu ne moti 
hrup oziroma imamo mir, 
računamo tudi na goste, ki 
se bodo odločili pri nas 
preživeti letni oddih. Tem 
gostom bomo nudili redne 
izlete in druge ugodnosti.

„N aštejte večje letošnje 
prireditve? ”

„Če začnem z novoletnim 
praznovanjem, je treba reči, 
da smo imeli izredno dober 
obisk, zelo so uspele tudi 
maškaradne prireditve, pa 
praznovanje osmega marca 
itd.

21. marca bo v hotelu 
modna revija, ki jo  pripravlja 
Modni salon Velenje, raču
namo na lovsko zabavo, pa 
na pomladanski ples z 
nastopom Alfìja Nipiča in 
drugimi priznanimi pevci. 
Priredili bomo degustacijo 
naših Rubinovih vin, organi
zirali bomo prvomajske 
piknike in še druge zabavne 
prireditve. Imamo redno 
godbo, disco in druge oblike 
zabave in razvedrila. Pred
vsem pa bomo še naprej 
skrbeli za izbiro jedi iz naše 
kuhinje in za vse vrste 
pijač” .

Tk.L.

D elovni obisk  predstavnikov R K  Z S M S
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V okviru rednih delovnih 
obiskov sta pred kratkim 
obiskala žalsko Občinsko kon
ferenco ZSMS sekretar RK 
ZSMS Robert Černe in član 
sekretariata RK ZSMS Viktor 
Levec.

Občinska konferenca ZSMS 
v Žalcu je za to priložnost 
pripravila pester, predvsem pa 
delovni program. Sekretar Oto 
Žagar je goste seznanil z 
organiziranostjo občinske kon
ference, zatem pa je spregovoril 
o posameznih področjih dela in 
življenja mladih v vseh oblikah 
mladinskega organiziranja. Pri 
tem je izpostavil tudi osnovne 
organizacije, ki slabo delujejo. 
Poleg kmetijske problematike 
ih izobraževanja mladih za 
tovrstno dejavnost je beseda v 
nadaljevanju tekla še o vključe
vanju mladih v delo delegacij, o 
mladinskem prostovoljnem de
lu, o delu komunistov o 0 0  
ZSMS, ki so vse premalo aktivni 
v mladinskih organizacijah. Še 
posebej so izpostavili vprašanje

socialnega položaja mladih, 
stanovanjske problematike in 
pridobivanja stanovanj za mlade 
družine, saj so kriteriji le-teh v 
večini primerov takšni, da 
mladim že v osnovi onemogoči
jo pridobitev stanovanjske pra
vice. Dejstvo tudi je, da mladim 
grozi brezposelnost, zlasti ti
stim s srednješolsko izobrazbo, 
da ne omenjamo administrativ
nega kadra. Prav zaradi tega so 
mladi poudarili, da bodo morali 
starejši, ki izpolnjujejo pogoje 
za pokoj, slej ko prej odstopiti 
mesta mlajšim. Predvsem pa bo 
potrebno drugače vrednotiti 
proizvodne poklice.

Člani predsedstva OK ZSMS 
so skupaj s predstavniki RK 
ZSMS obiskali Tekstilno tovar
no Prebold, kjer so se pogovar
jali z mladimi iz 0 0  ZSMS 
TOZD -  Pletenine. V razgovo
ru so se dotaknili stabilizacij
skih prizadevanj mladih, infor
miranja, kadrovske politike in 
štipendiranja in še nekaterih 
drugih vprašanj, katerim prav v 
Tekstilni tovarni Prebold posve

čajo precejšno pozornost. Zlasti 
velja to za kadrovsko politiko 
in štipendiranje ter izobraževa
nje ob delu, saj trenutno 
obiskuje poklicno tekstilno šolo 
kar 65 slušateljev.

Osnovna organizacija ZSMS v 
Tekstilni tovarni Prebold sodi 
med poprečne tovrstne organi
zacije v naši občini. Mladi so se 
tukaj še zlasti izkazali pri 
nekaterih delovnih akcijah v 
tovarni kot tudi v Vinskem 
vrhu in Pristavi, kjer ima 
tovarna svoja obrata. Uspešno 
pa so se vključevali tudi v akcije 
pri sprejemanju planov, izvedbi 
referendumov; samoupravnih 
sporazumov itd. Težavo pri 
njihovem delu pa jim pomeni 
predvsem izmensko delo, na
dalje vezanost mladih na 
avtobusne prevoze po delu, 
veliko pa je tudi mladih, ki jih 
čaka po delu v tovarni še delo 
na zemlji, kar vse jim onemogo
ča popolno vključevanje v delo 
mladinske organizacije.

D. NARAGLAV

Mladi TT Prebold v razgovoru s predstavniki RK ZSMS

R azpis štipendij iz združenih sredstev
Za štipendije iz združenih 

sredstev lahko zaprosijo kandi
dati s stalnim bivališčem v 
občini in učenci ter študentje iz 
drugih republik, ki prejemajo 
kadrovsko štipendijo od organi
zacije združenega dela v občini.

Kandidati za štipendijo iz 
združenih sredstev si morajo 
poskusiti predhodno pridobiti 
kadrovsko štipendijo. Razpis za 
kadrovske štipendije je bil 
objavljen v DELU 11. in 12. 
marca 1981. Štipendije iz

M an j razprav - več konkretnega dela
V februarski številki Savinj

skega občana smo že poročali o 
reorganizaciji Krajevne organi
zacije SZDL v Žalcu. O 
■najvažnejših nalogah in načrtih 
smO.se pogovarjali s predsedni
kom Slavkom Galofom, ki nam 
je povedal, da je novoizvoljeni 
izvršni odbor namenil največji 
poudarek formiranju organiza
cij SZDL po mestnih četrtih jn 
vaški organizaciji na Ložnici. Po 
mestnih ulicah bodo oblikovali 
poverjeništva, tako da bo manj 
posplošenega političnega raz
pravljanja, več pa bo praktične
ga razreševanja problemov.

Slavka Galofa smo tudi 
povprašali, kdaj naj bi te 
organizacije zaživele in kaj 
pričakujejo od takšne organizi
ranosti? V zvezi s tem nam je 
povedal, da bodo volilne 
konference po 15. marcu, ko 
bodo izvolili vodstva po mest
nih četrtih in poverjeništva po 
ulicah. Tako bo delovanje

socialistične zveze po mestnih 
četrtih predstavljalo zborno 
mesto občanov in delovnih 
ljudi, kjer bodo osvetljevali in 
hkrati tudi razreševali konkret
ne probleme.

Krajevna konferenca bo pre
vzela vlogo koordinatorja, saj jo 
bodo sestavljali delegati iz 
organizacij mestnih četrti, ki pa

ne bodo stalni, pač glede na 
tematiko, ki jo bodo obravnava
li, ni pa tudi nujno, da so ti 
delegati člani vodstev četrti ali 
vaške organizacije. .

Slavko Galof je menil, da se 
društva dobro vključujejo v 
delo Krajevne organizacije 
SZDL, saj so jim v večini 
dostavili svoje programe dela, 
izjema je TVD Partizan Žalec. 
Naloga SZDL pa je, da usklajuje 
delo vseh društev in organizacij.

Prva večja akcija, v kateri se 
bo praktično preizkusilo delo
vanje nove organiziranosti, bo 
ob zaključku akcije NNNP, 
pomembno vlogo pa bo nova 
oblika organiziranosti odigrala 
tudi pri obravnavi materialov za 
seje IO ter sveta skupščine 
krajevne skupnosti.

Novemu predsedniku in Iz
vršnemu odboru ob zastavlje
nem programu in realizaciji 
le-tega želimo obilo uspehov.

I.JURHAR

združenih sredstev bodo po
deljene potem, ko bodo za 
določen poklic podeljene vse 
štipendije, ki so jih razpisale 
organizacije združenega dela, 
samoupravne interesne skupno
sti in drugi štipenditorji na 
območju dnevne, migracije de
lavcev.

Pri izpolnjenih pogojih bodo 
imeli prednost pri pridobitvi 
štipendije iz združenih sredstev 
kandidati, ki se odločajo za 
poklice, ki so v okviru občine 
opredeljeni kot prednostni na 
podlagi kadrovskih načrtov 
oziroma potreb organizacij 
združenega dela, samoupravnih 
interesnih skupnosti in drugih 
štipenditorjev. Ti poklici so:
— za šolanje na  poklicnih šolah 

avtomehanik, klepar, kiju 
čavničar, strojni ključavni 
čar, natakar, orodjar, proda 
jalec, rezkalec, strojni kalu 
par, strojni pletilec, strojni 
predilec, strojni tkalec, tali 
lec pri elektro peči, tekstilni 
apreter, tesar, konfekcijski 
šivalec, kmetovalec, kalupar

livar, strugar, modelni mi
zar, konfekcionar, mlekar, 
voznik tovornjaka;

— za šolanje na srednjih šolah: 
ekonomski tehnik, strojni 
tehnik, poljedeskoživinorej- 
ski tehnik, metalurški tehnik, 
maturant pedagoške gimnazi
je;

— za šolanje na višjih in visokih 
šolah:
dipl. ekonomist, razredni 
učitelj, dipl. ing. računal
ništva :
Vloge sprejema kadrovska 

skužba skupščine občine Žalec, 
Ulica savinjske čete 5. Kandida
ti morajo vlogi oziroma prijavi 
(obrazec 1,65) priložiti:

-  potrdilo o vpisu,

— fotokopijo ali overovljen 
prepis zadnjega šolskega spriče
vala oziroma potrdilo višje ali 
visokošolske organizacije zdru
ženega dela o opravljenih 
izpitih,

— potrdilo o premoženjske^! 
stanju in številu družinskih 
članov (izdaja oziroma potrjuje 
ga davčna uprava pri skupščini 
občine, s potrdila mora biti 
razvidno število preskrbljenih in 
nepreskrbljenih ' družinskih čla
nov, ki živijo v skupnem 
gospodinjstvu),

— potrdilo o dohodkih 
staršev iz leta 1980 (obrazec je 
tiskan v vlogi za štipendijo, 
zajeti morajo biti vsi dohodki iz 
rednega delovnega razmerja, 
kmetijstva, obrti in dohodki iz 
dela v podaljšanjem delovnem 
času' in drugih dejavnosti), če 
so starši upokojeni, priložiti 
odrezek pokojninske nakaznice 
iz decembra 1980,

— potrdilo o višini otroških 
dodatkov članov družine kandi
datov za december 1980,

— kandidati, ki prejemajo 
kadrovsko štipendijo morajo 
predložiti kopijo pogodbe o 
kadrovski štipendiji, drugi pa na 
obrazcu podpišejo izjavo, da 
kadrovske štipendije ne preje
majo.

Učenci, ki se šolajo na 
poklicnih srednjih šolah, mora
jo na potrdila navesti čas 
teoretičnega dela pouka.

Vlogo oziroma prijavo za 
štipendijo z vsemi zahtevanimi 
prüogami morajo kandidati 
oddati osebno do 5. septembra
1981.

Nepopolnih vlog strokovna 
služba in izvršni odbor komisije 
podpisnic samoupravnega spo
razuma o štipendiranju ne bodo 
obravnavali.

M ilan

Zabavnik
odhaja

Zvedeli smo, d a  Milan 
Zabavnik, dolgoletni načel
nik davčne uprave odlaga 
svojo funkcijo. Odhaja zara
di zdravstvenih razlogov. 
Milan je  bil polnih 26 let 
zaposlen v davčni upravi, 
vrsto le t je  b il vodja davčne 
inšpekcije, od le ta  1962 pa 
je  bil načelnik davčne 
uprave skupščine občine 
Žalec.

Milan se je  k o t predan 
kom unist in  zagret družbe
nopolitičn i delavec udej
stvoval na raznih mestih, 
med drugim  se je  k o t član 
Izvršnega sveta skupščine 
občine Žalec prizadevno 
poglabljal v problem atiko 
in s svojimi predlogi prispe
val k  uspešnem u razreševa
nju zastavljenih nalog.

Bil je  uspešen tud i k o t 
tajnik in  podpredsednik 
občinskega sindikalnega 
sveta Žalec, deloval je  v 
raznih komisijah in  bil 
agilen pri vseh večjih 
akcijah. Pred prihodom  v 
Žalec je  Milan nekaj časa 
služboval na okraju Celje — 
okolica -  tud i tam  je  bil 
zaposlen v davčni upravi.

Tovariš Z abavnik ima 
nedvom no velike zasluge 
pri uvajanju sodobnih m e
tod v davčni politiki, 
zavzemal se je  za uvajanje 
računalništva in drugo po
sodabljanje davčne službe. 
Povejmo še to , da  se je  
Milan že k o t mladinec 
vključil v narodnoosvobo
dilno gibanje, deloval je  v 
SKOJ-u, v narodni zaščiti 
in na drugih področjih .

Tu, v Žalcu, je  Milan 
pognal globoke korenine in 
čeprav je  rojen v Prlekiji, 
k jer je  tud i odraščal, ga 
lahko prištevamo med Sa
vinjčane. V  letih svojega 
delovanja si je  pridobil y 
naši zeleni dolini veliko 
prijateljev in znancev in vsi 
ti Milanu želijo, da bo kar 
najhitreje okreval in tako še 
deloval v dobrobit naše 
občine.

Zapišimo še to , da je  
Milan Zabavnik za svoje 
delo prejel visoka odlikova
nja: Red dela s srebrnim 
vencem in  R ed zaslug za 
narod s srebrno zvezdo.

Le. Tk.



V  s lo v e n s k i s r e d n je r o č n i  p ro g ra m  sm o  m e d  d ru g im  z a p isa li , d a  b o m o  v le tu  
1 9 8 5 , to  j e  o b  iz te k u  n o v e g a  s r e d n je ro č n e g a  o b d o b ja  z  la s tn o  p ro iz v o d n jo  p o k r i 
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p le k s a  s m o  se  p o g o v a i ja l i  z  d i r e k to r je m  S O Z D  H m e z a d  d ip l .  in ž e n i i je m  V la d o m  
G o r iš k o m .

-  MESTO IN VLOGA 
AGROŽIVILSKEGA KOM
PLEKSA V SLOVEN
SKEM IN JUGOSLOVAN
SKEM PROSTORU?
Za preskrbo potrošnikov 

v slovenskem in jugoslovan
skem prostoru ima naš 
agroživilski kompleks velik 
pomen ali bolje rečeno 
SOZD Hmezad, ki pa prostor
sko ni omejen samo na občino 
Žalec. Pomembno vlogo ima pri 
oskrbi jugoslovanskega in slo
venskega tržišča s hmeljem, me
som, mesnimi izdelki, konzum
nim mlekom, mlečnimi izdelki, 
močnimi krmili, sadjem, zelen
javo in drugimi proizvodi.

Omenjeno tržišče pa oskrbu
jemo tudi z drugimi proizvodi
-  industrijskimi itd. Pomemb
no funkcijo ima tudi trgovina, 
ki je razvita znotraj SOZD, zlas
ti še v pogledu preskrbe z razni
mi proizvodi in reprodukcijski
mi materialom na širšem sloven
skem in jugoslovanskem prosto
ru.

-  KAKŠNE SO NJEGOVE 
PROGRAMSKE ZASNOVE 
OZIROMA KATERIM PRO
IZVODOM DAJETE PRED
NOST?
Programske zasnove smo 

optimistično zastavili, kar je le
po razvidno tudi v resoluciji o 
nadaljnjem razvoju kmetijstva 
1981 -  1985 za območje obči
ne Žalec. V naslednjem srednje
ročnem obdobju bo na področ
ju primarne kmetijske proizvod
nje osnovni poudarek nasled
njim nalogam:

Povečati proizvod njo hmelj a, 
zato bo potrebno zasaditi*nove 
površine, kakor tudi dvigniti 
donos po ha, tako v družbenem 
kot zasebnem sektorju

-  prizadevali si bomo pove
čati proizvodnjo in odkup mle

ka in v ta namen bo družbeni 
sektor kmetijstva povečal števi
lo krav molznic, v zasebnem 
sektorju pa računamo poleg ve
čjega števila krav molznic še na 
povečan odkup mleka po kravi. 
Tako naj bi v organiziran odkup 
zajeli vsaj 80 odstotkov krav.

V srednjeročnem programu 
dajemo velik poudarek tudi 
vzreji pitancev v obeh sektorjih, 
tako da bo SOZD Hmezad po
stal še večji proizvajalec goveje
ga mesa. Poudarek dajemo pro
izvodnji svinjine. Proizvodnja

Vlado Gorišek

bo stekla v večjem obsegu tudi 
pri združenih kmetih. Poleg far
mske vzreje v Rušah, kjer načr
tujemo že v prvi fazi 30.000 pi
tancev, bomo zavzeli pomemb
no mesto pri oskrbi s svinjskim 
mesom. Naše predelovalne ka
pacitete bo možno v precejšnji 
meri oskrbovati z lastnimi su
rovinami.

Velike naloge nas čakajo pri 
proizvodnji piščančjega mesa. 
Na tem področju bo potrebno

Od živinoreje si veliko obetamo

Reja piščancev v Savinjski dolini

poleg obstoječih zmogljivosti 
vključevati nove v obeh sektor
jih. Potrošnja tega mesa neneh
no raste, odpirajo pa se tudi ve
like izvozne možnosti. Na tem 
področju bomo zaključili repro 
verigo. Veliko si obetamo še od 
proizvodnje puranov, saj je pu
ranje meso imeniten nadomes
tek za manjkajočo teletino.

Tudi sadja bo možno pridela
ti več in to bo možno doseči z 
razširitvijo sadnih nasadov. Ob 
tem bi omenil še naloge pri raz
voju predelovalne industrije, 
trgovine, kovinske industrije, 
gostinstva in turizma.

-  KAKO DALEČ STE Z IZ
GRADNJO NOVE MLE
KARSKE INDUSTRIJE NA 
LOKACIJI PRI ARJI VASI?
Investicija za novo mlekarno 

je v teku. Tečejo pripravljalna 
dela pa tudi dela na izdelavi ele
mentov za industrijski objekt. 
Problemi so okrog uvoza stro
jev, kakor tudi glede embalaže, 
kar pa bomo pravočasno rešili.

Ta objekt bo zgrajen na osnovi 
sovlaganja združenega dela. Ta
ko so sovlagatelji v mlekarno 
zbrani v celjski regiji. Na zad
njem sestanku s predstavniki 
SOZD Merx, smo dosegli popol
no soglasnost in podporo SOZD 
Merx glede investicije v novo 
mlekarno. SOZD Merx je nam
reč združil že dodatno 1 MIA S 
din za njeno izgradnjo. Tako 
bomo v letošnjem letu pričeli 
graditi objekt in začeli tudi s 
komunalnim urejanjem. Sklicali 
smo tudi zbor predstavnikov so
vlagateljev v novo mlekarno.

Glede izgradnje farme beko- 
nov so v izdelavi glavni načrti. 
Predvidevamo, da bo vsa doku
mentacija in ostalo pripravljeno 
do jeseni, da bi lahko začeli z 
izgradnjo konec letošnjega leta.

Računamo tudi na investicije v 
Zalogu za razširitev hlevov za 
krave molznice — 250 glav, v pi- 
tališča za pitanje govedi na Vra
nskem ter za brojleije in pura
ne. Ena pomembnih nalog je tu
di izgradnja mešalnice močnih 
krmil, ki je izredno pomembna 
za zaključevanje repro celot.

-  KAJ' BODO NAŠTETA 
VLAGANJA PRISPEVALA 
K BOLJŠI ZALOŽENOSTI 
TRGA?
Naštete naložbe bodo brez 

dvoma izredno veliko prispevale 
k boljši preskrbi in založenosti 
trga? Hkrati bodo imele velik 
vpliv na razvoj posameznih 
dejavnosti v primarni kmetijski 
proizvodnji (živinoreja, vzreja 
piščancev itd).

-  ŽIVINOREJA NAM ŠE NE 
DAJE TISTEGA,, KAR BI 
LAHKO IN TO SE ZLASTI 
VELJA ZA ZASEBNI SEK
TOR. PREDVIDEVANJA? 
Menim, da bi na širšem celj

skem območju morali izkoristi
ti vse možnosti, ki jih ni ni aio 
za razvoj živinoreje. Predvsem 
smatram, da bi morala biti ori
entacija na proizvodnjo mleka 
in mesa, saj je oboje v vzročni 
povezavi. Izboljšati bo potreb
no krmno bazo, okrepiti stro
kovno delo ter poskrbeti za bo
ljšo organiziranost. Razumljivo 
pa je, da imajo pomembno vlo

Hmeljišča na pragu pomladi

go tudi cene, ki nam sedaj mar- 
sikak program, porušijo. Vseka
kor pa ima celjsko območje po
goje za ravzoj živinoreje in da 
naravnih zmogljivosti še nismo 
izkoristili. Iz srednjeročnih pro
gramov razberemo, da je v na
slednjih letih dan poudarek živi
noreji.

Pospešen razvoj živinoreje ne 
bo zasenčil proizvodnje hmelja 
v Savinjski dolini. Tako za živi
norejo kot za hmeljarstvo je še 
dovolj možnosti za nadaljnji 
razvoj tako v kvantitativnem 
kot kvalitetnem smislu. Iz zem
lje moramo dobiti več, ne glede 
na lastništvo. Omenil sem že, da 
nas pri obnovi hmelja čakajo v 
srednjeročnem obdobju velike 
obveznosti in naloge, kar velja 
tudi za živinorejo.

Hitreje bo potrebno v inten
zivno proizvodnjo vključiti tudi 
obrobja, ki imajo pogoje za raz
voj živinoreje. Odpraviti bo po
trebno tudi z določeno misel
nostjo, ki je še nemalokrat pri
sotna pri organizaciji večje 
kmetijske proizvodnje.

-  BI LAHKO REKU KAJ O 
SAMOUPRAVNI IN DO
HODKOVNI POVEZANOSTI 
KMETOV Z ZADRUGO IN 
KOMBINATOM? 
Samoupravna povezanost

združenih kmetov v okviru KZ 
„Savinjska dolina” oziroma nji
hovih organizacijah v ostalih 
občinah v okviru SOZD Hme
zad je dobra. Tako kot vsak de
lavec v združenem delu tudi 
združeni kmetje uveljavljajo vse 
svoje pravice in dolžnosti iz sa
moupravnega področja. Tu ni 
nobene razlike. Združeni kmet
je so preko osrednjih samo
upravnih organov, raznih komi
sij, občasnih skupin itd. poveza
ni z ostalimi dejavniki znotraj 
agroživilskega kompleksa — 
SOZD Hmezad.

-  POVEZAVA Z ZASAVSKI
MI OBČINAMI KOT MOČ
NEJŠIMI POTROŠNIMI 
CENTRI?
Vsekakor se bo potrebno po

vezovati tudi z občinami v za
savskih revirjih. V ta namen 
smö že imeli razgovore. Tudi v 
predloženem družbenem dogo
voru je predvideno sodelovanje 
s temi občinami. Zasavje je bilo 
glede oskrbe tradicionalno ve
zano na naše območje. Sicer pa 
je sodelovanje tudi na nekate

rih področjih že dobro razvito. 
Sodelovanje SOZD Hmezad z 
ustreznimi delovnimi organiza
cijami v slovenskem prostoru je 
nujno in je vitalnega pomena.

Možnosti sodelovanja na po
dročju agroživilstva so tudi med 
pobratenimi občinami.

Kar zadeva dohodkovno po
vezovanje, smo najdlje uspeli v

hmeljarstvu saj zajema celo Slo
venijo. Takšno povezovanje se 
bo razvilo tudi na ostalih pod
ročjih. Uvajanje reprocelot bo 
gotovo povzročilo dohodkovno 
povezovanje. Dohodkovno po
vezovanje pa ruši vse pregrade 
in meje, ki so čestokrat še pri
sotne.

Pogovor pripravil: 
LOJZE T.
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Ob cesti Arja vas — 
Velenje leži prijazna va
sica. Le kdo ve, zakaj 
so jo  prednici današnjih vaš
čanov pred mnogimi leti po
imenovali Velika Pirešica. V 
vasi živi danes okrog 600 
prebivalcev. Več kot polovi
ca krajanov se ukvarja s 
kmetijstvom, približno 200 
vaščanov pa vsak dan odhaja 
na delo v tri kilometre od
daljen Žalec. Nekateri pa so 
si delo poiskali v Celju ali 
Velenju. Doma so možnosti 
za zaposlitev majhne. Nekaj 
se jih je zaposlilo v Kamno
lomu in Asfaltni bazi, toda 
za vse ni prostora. Tisti, ki 
ostajajo doma, poskušajo 
kmetije urediti čimbolj so
dobno in si tako olajšati de
lo.

Želja po napredku je pri
sotna pri vseh. Vaščani ve
do, da lahko k bo^šemu živ
ljenju prispevajo tudi sami. 
Zato jim ni težko, če morajo

poprijeti za kramp in lopato. 
„V slogi je  moč” , pravi star 
rek. Tega se držijo tudi v Pi- 
rešici, o čemer pričajo asfal
tirane ceste, urejena komu
nala, vrtec, prenovljena trgo
vina in še kaj.

Pred nekaj meseci so vaš
čani poskrbeli za svoje naj
mlajše. V prostorih podruž
nične šole so uredili vrtec, ki 
gi obiskuje 23 otrok. Toda 
možnosti ostajajo neizkoriš
čene, saj je prostora še za 20 
malčkov. Zato so se v vrtcu 
odločili, da bodo poleg ce
lotne oskrbe pripravili še 5 
ume vzgojne programe.

Šolarji so si v tem kraju 
začeli nabirati znanje, v do
mači šoli že pred 73-leti. Iz 
osnovne šole je v 60-ih letih 
postala podružnična šola OŠ 
Petrovče. Znana je po tem, 
da . vsako leto prihajajo na 
hospitacije bodoči učitelji 
kombiniranega pouka.

I. JELEN
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KAJ DELAJO  IN  N A Č R TU JEJO  P R IZ A D E V N I R IB IČ I RD ŠEMPETER

Zeleno luč sladkovodnemu ribištvu..

Naši bralci se bodo  še 
spom nili reportažnega zapi
sa o Zabukovnikovih tro j
čkih  na  Polzeli. In  sedaj 
im am o v naši občin i nove 
tro jčke : osrečili so družino 
Ropaš v A ndražu. Pred 
dnevi smo jih  obiskali in  iz 
pogovora z njihovo m ateijo  
Karolino Ropaš lahko po 
vzam em o, d a  so o troci 
zadnji čas zdravi in  lepo 
napredujejo.

K er so b ili rojeni v 
sedm em  m esecu nosečno
sti, so preživeli nekaj časa v 
inkubato rju , fantek  p a  je  
b il med tem  tud i že 
operiran na  k ili. E m a je  ob 
rojstvu teh ta la  vsega 1400 
gramov, Nevenka 1580 
gramov, naj večji Andrej pa 
1790 gramov

Danes, po petih  mesecih 
sd že vsi lepo zrasli in se 
okrepili in  tako  im a z njimi 

J  m ati polne roke dela. Še
*  sreča, da j i  zgledno pomaga 
$  d o m ač in k a  Frančiška 
S  Anclin.
2
2  ^  „Še v snu nisem  pomisli- 
2  .^a,, da  bo d o  trije ,“  nam  je  
0  vsa. srečna pripovedovala 
£  m ati K arolina.”  N o, sedaj 
J  s o ,tu  in  lahko zapišete, da 
2  sm o vsi srečni — predvsem
#  ja z  in m ož Tone, k i je  v 
2  tovarni Gorenje Velenje 
2  varilec, pa tud i m oji starši. 
4  A ndreja zadnje dni sicer

malce k uha  vročina, vendar 
upam , da  ne bo  kaj 
hudega.”

Karolina je  zaskrbljena le 
zaradi pregledov v celjski 
bolnišnici. Ker je  m ož 
zaposlen, nim a prevoza, 
zato  b i bila zelo hvaležna 
dobro tn iku , k i b i jo  bil 
pripravljen z o trok i pre
peljati v Celje. Sicer pa  j i  je  
delovna organizacija, v k a 
teri dela m ož Tone, prva 
priskočila na pom oč s ten), 
da  jim  je  podarila nov 
pralni stroj in večjo vsoto 
denarja. Ropasova se jim  
lepo zahvaljujeta, prav tako 
pa tud i tovarni nogavic 
Polzela za podaijeno opre
m o za dojenčke.

Zabukovnikovi tro jčk i 
pa  so že v tre tjem  letu . 
Fantje so zdravi in  živahni, 
obredejo vse k o te  v hiši in 
na  dvorišču, da jih  m ati 
kom aj k ro ti. Vsi so srečni, 
da  tro jčk i tako lepo napre
dujejo. Ko sem odhajal, so 
se s svojo m aterjo postavili 
pred vrata hiše in  mi 
pom ahali z rokam i k o t  b i 
ho te li reči: v redu stric, 
pridi še kaj!

N a posnetkih: K arolina 
Ropaš s svojimi tro jčk i in 
Zabukovnikovi fantje  s 
svojo m aterjo.

L. TRSTENJAK

Ribiška družina Šempeter 
(lani je praznovala 25-letnico 
obstoja) se uvršča med največje 
na celjskem območju, saj šteje 
blizu 700 članov. Tako, kot že 
vsa leta nazaj, je tudi njen 
letošnji program raznolik in 
usmerjen k dobremu gospodar
jenju na področju sladkovodne
ga ribištva.

Ribiška družina ima ne
dvomno največje zasluge, da so 
naše tekoče in druge vode še 
polne rib in nasploh, da polje 
življenje v njih. O tem nam je 
sekretar skupščine RD Lojze 
Agrež napisal zanimiv sestavek, 
le da nam žal primanjkuje 
prostora in tako ga obljavljamo 
precej skrajšanega.

Uvodoma ugotavljajo, da se 
je RD Šempeter s svojimi 670 
člani v minulem letu reorganizi
rala in uvedla delegatsko 
vodenje. Za bralce bo najbolj 
zanimivo, kako gospodarijo.

Za gospodarjenje so zelo 
pomembni varstveni (gojitveni) 
potoki, ki pa žal še niso 
proglašeni za čiste varstvene 
vode. V te potoke vsako leto 
vlagajo postrvi oziroma ribji 
zarod. Tako so lani vložili v ta 
namen 14 tisoč postrvi v 
vrednosti 250 tisoč din. Za 
ponovno dveletno vzreio so

vložili 48 tisoč postrvi in osem 
tisoč lipanov. V tekoče ribolov
ne vode so vložili tudi 22 tisoč 
lipanskih mladic.

Poleg tekočih voda upravlja
jo z ribniki v Preserju in v 
Braslovčah. Slednje so prevzeli 
v upravljanje prvega januarja 
lanskega leta. Že v jeseni istega 
leta so vložili v ribnik 827 kg 
lovnih» krapov in 1000 kg 
ostalih rib, vse to so namenili za 
potrebe športnega ribolova.

Po izlovu v braslovškem 
ribniku so na novo vložili 823 
mladih krapov in tako računa
jo, da bodo v dveh leti „poželi” 
od osem do 10 tisoč kg krapov, 
k ijih  bodo namenili za dodatno 
poribljavanje voda. Nekaj rib pa 
bodo tudi ponudili potrošni
kom.

V lanskem letu je prišlo do 
hude zastrupitve rib v Braslov
čah in v Preserju po malomar
nosti posameznikov, ki so 
neodgovorno ravnali s škropivi. 
Poginilo je okoli pet tisoč 
krapov v Braslovčah in dva 
tisoč krapov v Preserju, skupna 
škoda znaša 100 tisoč din. Med 
letom so bili tudi primeri 
nezakonitega ribolova in RD je 
primerno ukrepala.

Športni ribiči so ulovili 955 
postrvi, 1.410 lipanov, 11.984

Kočevar Mihael (v sredini) s plenom  in  „pom očniki

Zdravstveno varstvo študentov
Vprašanje zdravstvenega varstva 

študentov je do sedaj urejal poseben 
sklad za zdravstveno varstvo študen
tov v Ljubljani. Sklad je opravljal 
svoje naloge skladno s samouprav
nim sporazumom, ki ga je sklenil z 
regionalnimi zdravstvenimi skup
nostmi v SR Sloveniji, Izobraževal
no skupnostjo Slovenije, univerzitet
nima konferencama ZSMS v Ljublja
ni in Mariboru in obema slovenski
ma univerzama.

Z nadaljnjim razvojem samo
upravnih odnosov na celotnem 
področju zdravstvenega varstva v 
Sloveniji so se pojavile potrebe po 
drugačnem organiziranju tovrstnega 
varstva tudi za študente. Pri tem se 
na podlagi sprejetega novega zakona 
o zdravstvenem varstvu v ničemer 
ne spreminjajo njihove individualne 
pravice oziroma obveznosti. Prej bi 
lahko trdili, da se povečuje 
družbena odgovornost in skrb za 
varstvo te populacije. V 46. členu 
omenjenega zakona je namreč 
zapisano, da zdravstveno varstvo 
študentov šteje med takšne pravice, 
ki si jih s solidarnostjo na republiški 
ravni zagotavljajo vsi delavci in 
občani v celotni republiki. Pri tem 
so za vse storitve študenti oproščeni

vsake participacije. Občinske zdrav
stvene skupnosti pa od 1. januarja 
1981 dalje prevzemajo vse obvezno
sti v zvezi z zagotavljanjem 
zdravstvenega varstva študentov na 
svojem območju.

In kaj morajo storiti študentje z 
našega področja?

Da bi zdravstvene delovne organi
zacije za storitve, opravljene za 
študente, finančno obremenjevale 
pristojno občinsko zdravstveno 
skupnost, mora biti v zdravstveni 
izkaznici (študentski ali drugi) 
zabeležena registrska številka nosilca 
zavarovanja. Ker obstoja evidenca o 
nosilcih zavarovanja pri Regionalni 
zdravstveni skupnosti Celje, Gregor
čičeva 5/a , se morajo študenti 
zglasiti na ta naslov, kjer jim bodo 
vpisali zahtevano registrsko številko. 
To ni tako imenovano potrjevanje 
veljavnosti zdravstvene izkaznice, 
temveč samo vpis reg. številke 
nosilca zavarovanja in vsako nadalj
nje potrjevanje ni potrebno. Tako se 
bo zagotovilo nemoteno plačevanje 
računov za storitve opravljene v 
zvezi z zdravstvenim varstvom 
študentov in odpravljene bodo vse' 
nepotrebne nejasnosti pri izvajanju 
le-tega.

Njihov moto „Čuvajmo svob

Zabukovnikovi tro jčk i so že pravi korenjaki

V začetku tega meseca so 
člani KO ZB Andraž na 
programsko volilni konferenci 
izvolili novo predsedstvo in si 
določili okvirni program aktiv
nosti za naslednje delovno 
obdobje.

Iz poročil je bilo razvidno, 
da je bila njihova dosedanja 
dejavnost dokaj razgibana. Ude
leževali so se vseh pomembnih 
občinskih in krajevnih svečano
sti, ki so bile posvečene

podusti, 951 mren, 600 klenov,
12 ščuk, 13 sulcev in nekaj 
drugih vrst rib. Ulovljene ribe 
so tehtale 10.371 kg in pri 
ribolovu so ribiči porabili nad
13 tisoč ribolovnih dni. Med 
najbolj zanimive sodi lov na 
kralja voda — sulca. Največ 
sreče je imel ribič Mihael 
Kočevar, ki je izvlekel 104 cm 
dolgega sulca in težkega 12 in 
pol kilograma.

Zanimiv je bil tudi šprotni 
ribolov v ribnikih v Preserju in 
Braslovčah. Loviti se sme od 1. 
marca do konca oktobra. Lani 
smo ulovili 1.785 raznih rib v 
skupni teži 1.132 kg. Ribolova 
se je udeležilo 1.662 članov 
družine, 1.446 turistov, 237

mladincev itd. Pomeni, da je 
ribnik zelo obiskan.

Za razširitev športnorekrea- 
tivne dejavnosti bodo tudi letos 
usposobili del ribnika v Braslov
čah. RD pa je pobudnik in 
izvajalec še drugih akcij, med 
katere ,sodi na prvo mesto skrb 
za čisto okolje. Ribiči so pri 
čiščenju bregov Savinje — 
akcija je zajela tudi šolsko 
mladino -  opravili nad 5200 
delovnih ur. Podobne akcije 
bodo organizirali tudi letos, 
skratka, RD Šempeter živi s 
svojim okoljem in s svojo 
bogato dejavnostjo skrbi za 
zeleno luč sladkovodnemu ri
bištvu.

L. A.

Sabinina trgovina v 
Andražu

V Andražu smo obiskali v 
žalski občini edino zasebno 
trgovino in se pogovarjali z 
njeno lastnico Sabino Plev- 
čak. Trgovino je poprej 
upravljal Savinjski magazin 
Žalec. Ker pa je Andraž 
manjši kraj, šibak promet ni 
pokrival stroškov in tako je 
kazalo, da bodo trgovino 
zaprli.

Krajani pa so trgovino 
želeli imeti in tako so našli 
rešitev v tem, da je trgovino 
prevzela Sabina Plevčakova 
v zasebno last, podobno, kot 
rešujejo problem drugi 
odročni kraji. Zanimivo je, 
da najdemo zasebne trgovi
nice z zelenjavo in sadjem 
celo v Beogradu. Občine, ki 
dovoljujejo odpiranje 
takšnih majhnih trgovinic s 
tem izboljšujejo ponudbo 
blaga, skratka, s takim 
namenom tudi edina zaseb
na trgovina v naši občini.

„Ko sem pred poldrugim 
letom prevzela trgovino v 
Andražu, sem bila nekoliko 
v dvomih, kako se bo ta reč 
iztekla. Čutila sem veselje in 
sem rekla, kar bo, pa bo, 
najela 300 tisoč dinarjev 
kredita in začela.

Krepko sem prijela za 
delo in promet je stekel. 
Računovodske posle mi

opravlja 
Zale

obrtniški servis v 
leu, kot pomoč pa sem 

namestila pomočnico in 
tako dve vse opraviva. 
Prizadevava si, da bi ljudem 
ustregli in rekla bi, da nama 
je to uspelo. Seveda, trgovi
na v Andražu ni, da bi 
človek obogatel z njo, tega 
pa tudi ne mislim. Vesela 
sem, če svoj denar, plačo ali 
kakor hočete, pošteno zaslu
žim.”

Sabina stanuje v Latkovi 
vasi in se vsako jutro vozi v 
Andraž, vendar ji te poti ne 
povzročajo težav. Pravi, da 
je Andraž slikovit kraj, in da 
v njem živijo dobri ljudje. 
Najbolj pa je vesela, da jo 
krajani potrebujejo in so jo 
vzeli za svojo.

Tk. Le.

Vlado Golavšek s svojim prvencem

Golavškov prvenec se 
stabilizacijsko obnaša

jubilejem NOV. Svojo aktivnost 
pa so usmerjali tudi v izgradnjo 
krajevnega sistema samouprav
ljanja. Posebno pozornost so 
posvečali delu z mladimi in 
skupaj z , njimi izpeljali več 
pomembnih akcij. Njihova de
javnost je bila torej usmerjena v 
razvijanje tradicij NOV, kar je 
tudi njihov osnovni moto, saj je 
bilo tudi geslo konference: 
Čuvajmo svobodo!

Vlado Golavšek iz Dolenje 
vasi pri Preboldu ima zanimive
ga konjička: izdeluje avtomobi
le po lastni zamisli. Za zdaj je 
izdelal sicer šele prvi avto, ki ga 
je imenoval pionirček. Na 
svojega prvenca je Vlado kajpak 
ponosen.

Njegovo vozilo je podobno 
unimogu. Doseže največjo 
hitrost 80 km na uro. Traktor
ski motor ima 55 konjskih 
moči in porabi vsega na uro le 
tri litre nafte. Je terensko 
vozilo, na katerega je možno 
naložiti tono tovora.

Vlado je razen motorja 
izdelal ostale dela v glavnem 
sam. Dejal nam je, da bo 
pionirčka prodal, če bo našel 
kupca, potlej pa se bo lotil 
izdelave novega terenskega vozi
la, ki bo primerno za dela v 
hosti. Vozilo bo imelo pogon 
na vseh štirih kolesih in bo 
opremljeno z vitlom in drugimi 
pripomočki za vleko oziroma 
spravilo lesa.

Vladu smo zaželeli uspešno 
delo, njegovega prvenca pa smo 
posneli in ga hkrati z njegovim 
konstruktorjem Vladom Golav-



Športno - rekreacijski center
Vrbje

Ob režje Savinje je že od nek
daj privabljalo ljudi, ki so tu, v 
tesnem stiku z naravo iskali 
sprostitev in nove moči. Kopan
je, sprehodi, kolesarjenje, ribo
lov in izleti z južinami na tratah 
in igrami otrok in odraslih, so 
tu dolgoletna tradicija. To so v 
svojih predvidevanjih upoštevali 
tudi načrtovalci razvoja v naši 
občini, ki so prostor ob Savinji 
določili predvsem športno-tu- 
ristično-rekreativnim name
nom.

Neskladen razvoj v zadnjih 
desetletjih je deloma prizadel 
tudi ta del okolja. Onesnaže
nost Savinje, nesmoterno od
vzemanje prodca v strugi in ob 
njej ter brezvestno odlaganje 
odpadkov in drugi posegi so 
pričeli rušiti ravnotežje v naravi 
in izrivati iz nje človeka in 
druga živa bitja. S sprejemom 
urbanističnega načrta in bolj 
stroko vnim ter odgovornim 
usklajevanjem razvojnih teženj 
ter pozitivnemu odzivu obča
nov je tudi na tem področju 
prišlo do premikov na bolje. 
Odnos do naravnega okolja se 
bistveno menja. In del te 
usmeritve je tudi načrtovanje in 
urejanje športno-rekreacijskega 
centra Vrbje.

Zamisel o urejanju delno 
opustošene vrbenske gmajne 
sega že v leto 1973. Po tem 
času sta Hmezad in podjetje za 
urejanje voda NIVO pričela z 
intenzivnim pridobivanjem 
prodca in urejanjem ribnika, pri J 
čemer sta hkrati sanirala tudi 
neprimerna odlagališča odpad
kov. Omenjeni organizaciji sta 
pri tej svoji aktivnosti zasledo
vali predvsem gospodarske vidi
ke. Na pobudo delovnih ljudi in 
občanov krajevnih skupnosti 
Vrbje in Žalec pa je izvršni svet 
Skupščine občine Žalec v za
četku leta 1980 sprejel stališča, 
ki zagotavljajo urejanje tega 
področja v skladu s sprejetim 
urbanističnim načrtom, to  je s 
potrebami občanov in združe
nega dela. Imenoval je tudi 
poseben odbor za usklajevanje 
interesov in usmerjanje aktivno
sti.

Športno-rekreacijski center

Vrbje naj bi se urejal južno od 
■Vrbja na prostoru med strugo 
in Savinjo, griškim mostom na 
vzhodu in vključno z ribnikom 
na zahodu. Sestavljala bi ga 
področja za taborjenje, športne 
igre, piknike in gostišče. Ribnik 
bi bil namenjen delno za 
intenzivno vzrejo rib; v glavnem 
pa za ekstenzivno ribogojstvo s 
športnim ribolovom, podobni 
kot v Preserjah. Poleti in pozimi 
bi se na njegovi površini lahko 
izvajale primerne športne aktiv
nosti. Savinja z obrežjem in 
zajezitvijo bi bila namenjena 
kopanju in sončenju. Po obrež
ju Savinje, okrog ribnika in med 
posameznimi predeli bi vodile 
sprehajalne poti, ki bi bile 
mestoma opremljene z naprava
mi za razgibavahje. Ohranitvi 
sedanjih zelenih površin z drev
jem bi posvečali naj večjo po
zornost, potrebne pa bi bile 
tudi dodatne zasaditve.

Osnutek ureditvenega načrta 
je odbor večkrat obravnaval, v 
razpravo pa je vključil tudi 
sosednje krajevne skupnosti, 
Telesno-kulturno skupno st, 
SOZD Hmezad in druge zainte
resirane dejavnike. Načrt bo v 
kratkem dokončan, nakar bo 
obravnavan po postopkih, ki 
veljajo za to takšne urbanisti
čne dokumente.

S sprejetjem načrta bomo 
zavarovali površine, ki so še 
kako potrebne občanom Vrbja, 
Žalca, Griž in širšega področja, 
in ki so vedno bile del njihovega 
bivalnega prostora. Urejanje 
centra bo zaradi omenjenih 
možnosti potekalo daljše ob
dobje, pri čemer pa je najpo
membneje, da se izvaj a po 
usklajenem in enotnem kon
ceptu. Za začetek bo podjetje 
za urejanje voda NIVO finansi
ralo in zgradilo dostopno cesto 
z manjšim parkiriščem, zemelj-^ 
ska dela pri ribniku pa so v 
glavnem že zaključena.

Izgradnja športno-rekrea
cijskega središča Vrbje je le del 
skupnih naporov pri širjenju 
možnosti za rekreacijo, razvoju 
ribogojstva in izletniškega turiz
ma in se kot taka vključuje v 
hitrejši gospodarski in družbeni 
razvoj naše občine.

FRANC ING. RADIŠEK

A li bo center opravičil 
svoj obstoj?

CUI je bil ustanovljen z 
odlokom SO Žalec in je  do sedaj 
izobraževal učence v poklicni 
administrativni in tekstilni šoli 
ter v dislociranih oddelkih 
kmetijske in kovinarske usmerit
ve.

Kmetijski oddelek je bil v 
Žalcu samo eno šolsko leto, 
čeprav je bilo dovolj zanimanja 
za tovrstno izobraževanje in so 
bile izkazane tudi potrebe 
združenega dela. '  _

V šol. letu 1979/80 je 
opravilo zaključni izpit 54 
učencev poklicne administrativ
ne šole in 18 učencev poklicne 
tekstilne šole. Čeprav je potreba 
no kadrih v tekstilni industriji 
velika, za to vrsto izobraževanja 
ni bilo dovolj zanimanja med 
mladimi.

Ker Center v sedanjem pome
nu ne bo več obstajal in je  v 
mreži šol zapisan kot enota 
Tehniškega šolskega centra Celje 
z izobraževalno smerjo kovinar- 
strojnik, je  potrebno verifikacijo 
šole izvesti do septembra 1981. 
Po 102. členu zakona o 
usmerjenem izobraževanju lahko 
izobraževalna organizacija začne 
z delom šele potem, ko 
Republiški komite za vzgojo in 
izobraževanje ugotovi, da so 
izpolnjeni vsi pogoji, ki so 
določeni z zakonom in vzgojno- 
izobraževalnim programom.

Vsa prizadevanja so sedaj 
usmerjena v zagotovitev pogojev, 
ki so določeni za verifikacijo 
šole, kar postavlja pred vse nas 
odgovorne naloge. Potrebna bo 
usklajena in široka družbena 
akcija, da bomo lahko zagotovili 
materialne in kadrovske pogoje 
za uspešen začetek novega 
šolskega leta. Za verifikacijo šole 
bo potrebno urediti specialne 
učilnice za biologijo-kemijo,

matematiko-fiziko ter obrambo 
in zaščito. Šola mora imeti tudi 
knjižnico s čitalnico in učilnico 
za OTP pouk. Večino zahtevane
ga bomo uredili s sredstvi 
samoprispevka, kar pa bo seveda 
odločno premalo.

V naslednjem šolskem letu 
bomo na CUI vpisali tri oddelke 
kovinarske usmeritve s srednjim 
programom izobraževanja in 
enega s skrajšanim. Ker je na 
območju občine Žalec močno 
razvita kovinarska industrija, je 
te vrste izobraževanje ne samo 
upravičeno, ampak tudi potreb
no. Ves čas se zavedamo, da so 
nekateri poklici deficitarni in 
kovinar je  eden od njih. 
Prihodnost izobraževanja je na 
pravi poti, ker pa se za ta poklic 
odločajo predvsem fantje, bo 
potrebno v naši občini poskrbeti 
tudi za ženski del populacije. 
Izobraževanje kovinarjev v Žalcu 
ima več prednosti. Ena od teh je 
prav gotovo bližina šole, saj so se 
morali do sedaj voziti v Store, 
k a r . pa je  mnoge odvrnilo od 
namena, da bi postali kovinarji.

CUI je že do sedaj uspešno 
sodeloval s predstavniki združe
nega dela in družbenopolitični
mi organizacijami, zlasti plodno 
je sodelovanje s tistimi OZD, ki 
bodo izvajale tudi praktični 
pouk v usmerjenem izobraževa
nju: Tekstilna tovarna Prebold, 
SIP Šempeter, Strojna Žalec in 
Ferralit. Na osnovi njihovih 
potreb smo tudi izoblikovali 
vsebinski program izobraževanja.

Vso pozornost bomo posvetili 
kadrom in v sodobno opremlje
nih učilnicah bomo ob tesni 
povezanosti z združenim delom 
lahko uspešno izobraževali in 
tako opravičili svoj obstoj.

MARINKA MAROVT

Delo šolskih kulturnih 
društev v naši občini

Za nami je 8. februar — 
praznik slovenske kulture. Ker 
pa ŠKD postajajo s svojo 
dejavnostjo vse pomembnejša 
sestavina kulturnega življenja in 
dela v širšem družbenem 
okolju, v času kulturnega 
praznika pa pregledajo svoje 
delo, je prav, da jih predstavi
mo.

Šolska kulturna društva ima
jo na vseh osmih centralnih 
osnovnih šolah, na osnovni šoli 
s prilagojenim programom, na 
Centru za usmerjeno izobraže
vanje in na večini podružničnih 
šol. *

Na vsaki šoli izvolijo učenci 
odbor ŠKD, ki ga ponavadi 
sestavljajo na kulturnem po
dročju najaktivnejši in naj
uspešnejši učenci. Odbor se 
večkrat sestane, na letni konfe
renci ob slovenskem kulturnem 
prazniku pa sprejme nove 
člane, nagradi najprizadevnejše 
„kulturnike” in predstavi dejav
nosti ŠKD. O svojem delu 
odbor poroča Občinski kultur
ni skupnosti.

Podatki kažejo, da imajo vsa 
ŠKD vsaj po en pevski zbor, 
enako pa je tudi z recitatorski
mi krožki. Literarni krožki 
izdajajo šolska glasila na desetih 
šolah, prispevke pa pošiljajo 
tudi v razne časopise in revije. 
Številčno najmočnejšo dejav
nost pa pomeni v SKD 
Kajuhova bralna značka, v zvezi 
s tem pa so tudi šolske 
knjižnice pogosto obiskane. Kar 
se tiče dramske dejavnosti le-ta 
živi le v nekaterih ŠKD, enako

pa velja tudi za lutkarje. V več 
kot- polovici šol delujejo tudi 
likovni krožki, foto krožki in 
šolski radio. Na eni izmed šol 
imajo tamburaški orkester, na 
drugi pa Orfov instrumentarij. 
V večini šol pa učenci 
obiskujejo gledališke predstave 
v SLG Celje, v štirih šolah pa 
imajo učenci glasbeni abonma.

Naši učenci delujejo kultur- 
' noumetniško na šolah, v krajev

nih skupnostih in na raznih 
občinskih prireditvah. Za le
tošnje leto imajo v načrtu 
naslednje občinske akcije: Ob
činsko prireditev ob Taborskih 
kulturnih dnevih 10. septembra 
v Žalcu, kviz znanja o življenju 
in delu Franceta Bevka 13. 
marca v Grižah, srečanje 
recitatorjev in recitatorskih 
skupin 20. marca v Preboldu, 
srečanje mladih literatov 10. 
aprila na Vranskem, revijo 
pevskih zborov osnovnih šol 
meseca aprila ah maja tèr 
glasbeno prireditev^ Pesem in 
mladost 16. maja v Žalcu.

Upamo si trditi, da je z 
združitvijo kulturne dejavnosti 
mladih v ŠKD dobilo kulturno 
življenje poleg samoupravne 
organiziranosti tudi nov polet 
in širino. Prav bi bilo, da bi tudi 
po končani osnovni šoli imeli 
mladi dovolj možnosti za 
kulturnoumetniško delo v de
lovnih organizacijah, v usmerje
nem izobraževanju in krajevnih 
skupnostih. Prav to pa je tudi 
namen našega dela v osnovnih 
šolah.

Predsednik odbora ŠKD 
MARGIT JUTERŠEK

Z la ti list D arku Š u ler ju
Številnim letnim konferen

cam društev in organizacij se je 
pridružila tudi konferenca DPD 
Svobode iz Liboj. Sekcije, ki

Darko Šuler, dobitnik odličja 
Svobode z zlatim listom

delujejo v okviru društva, so v 
preteklem letu uresničile svoje 
kulturno delovanje v društvu 
samem, kot tudi v kraju in v 

/občinskem merilu. Tako so v 
kraju organizirali razne prosla
ve, izvedli bogate kulturne 
programe ob 30-letnici samo
upravljanja v občini Žalec, ob 
165-letnici Keramične industri
je Liboje ter ob krajevnem 
prazniku Liboj.

Društvo šteje sedem sekcij, 
najbolj delavna pa je vsekakor 
godba na pihala, sledijo ji moški •

pevski zbor, tamburaški zbor, 
mladinski recitatorski krožek, 
knjižnica ter kino-sekcija. V 
mesecu februarju so ustanovili v 
okviru društva tudi šolsko 
kulturno društvo, ki deluje kot 
samostojna sekcija.

Konferenca je bila tudi 
priložnost, na kateri so navzoče 
seznanili z visokim priznanjem, 
ki ga je prejel Darko Šuler od 
republiškega odbora Zveze kul
turnih organizacij, to je odličje 
Svobod z zlatim listom. Darko 
Šuler je tako edini dobitnik 
visokega priznanja za delo na 
kulturnem področju v naši 
občini. Čestitkam prisotnih se 
pridružujejo tudi čestitke kra
jevne skupnosti in družbeno
političnih organizacij Liboj, saj 
je tako visoko priznanje prejel 
človek, ki je yse življenje 
posvetil amaterski ljubiteljski 
kulturi v kraju, kot tudi v 
občinskem merilu.

Ob zaključku konference so 
sprejeli program dela za tekoče 
leto, ki poleg domačih prazno
vanj obsega tudi kulturno 
dejavnost v občinskem merilu 
ter gostovanje godbe na pihala v 
zamejstvu, to je v Globasnici na 
Koroškem in gostovanje tambu
rašev v Ptuju.

Brez dvoma čaka društva na 
kulturnem področju še veliko 
dela in upamo, da ga bodo tudi 
v celoti opravili.

S. L.

Turistično društvo 
v Žalcu zopet aktivno

Po nekajletnem premoru je 
Turistično društvo Žalec zopet 
postalo aktivno. To je ugotovi
tev, ki je bila podana na letni 
konferenci društva. V poročilu 
dosedanjega predsednika dru
štva tpv. Vučajnka je bila 
podana ocena, daje v letu 1980 
društvo opravilo vrsto zastavlje
nih nalog. Predvsem so povečali 
število aktivnih članov, izvedli 
so vrsto nalog za urejanje 
lepšega videza k taja in varstva 
okolja in organizirali razna 
predavanja. Z izgradnjo hotela 
Golding—Rubin pa je Žalec 
pridobil pomembne gostinske 
in turistične kapacitete, ki v 
prihodnje dajejo osnovo za 
hitrejši razvoj turizma, ki pa še 
zdaleč niso izkoriščene. Pouda
rili so, da je nujno izdelati 
turistični prospekt za celotno 
občino, ki bi mimoidoče turiste 
opozoril na znamenitosti v 
občini in v samem mestu Žalec.

V turistični sezoni potuje skozi 
našo dolino reka turistov, ki pa 
je vse premalo seznanjena z

lepotami in znamenitostmi doli
ne.

Člani Turističnega društva so 
opozorili, da si bo v prihodnje 
potrebno prizadevati za večjo 
propagando in izkoriščenost 
turističnih in gostinskih kapaci
tet.

Turistično društvo si je 
prizadevalo za lepšo urejenost 
zelenih površin in najbolj 
marljivim posameznikom in 
hišnim svetom podelilo posebna 
priznanja. Zelo kritično pa so 
opozorili na neodgovoren od
nos do urejanja in čistoče 
okolja nekaterih hišnih svetov, 
med katerimi so še posebej 
izpostavili hišne svete v ulici 
Floijana Pohlina. Morda bi bilo 
prav, da bi tudi komunalni 
inšpektor opozoril in ukrepal 
proti brezbrižnežem do urejene
ga bivalnega okolja.

Turistično društvo Žalec je 
sprejelo tudi program dela za 
leto 1981, izvolili pa so tudi 
novo vodstvo. Novi predsednik 
društva je sedaj Srečko Meh.

-JK

M nožična razgibanost na 
področju kulture

V žalski občini smo v minulem 
letu dosegli na področju kulturnega 
delovanja kvalitetne premike, ki se 
kažejo v množičnosti in razvejanosti 
amaterskih kulturnih dejavnosti, so 
ugotovili na predzadnji seji IS 
skupščine občine Žalec, k o je  stekla 
razprava o kulturi.

V stališčih so si med drugim 
zapisali, da bodo posvetili varstvu 
kulturne dediščine v občini še večjo 
skrb. Bolj konkretno bo treba 
opredeliti odnos do posameznih 
kulturnih objektov in hkrati prouči
ti vprašanje posebnega družbenega 
dogovora o namembnosti in obvez
nosti do varstva teh objektov.

Potrebe narekujejo prednost pri
pravam za izgradnjo kulturnega 
doma v Žalcu, saj občinsko središče 
še vedno nima ustreznega kulturne
ga hrama, v katerem bi dobile 
dostojno mesto sicer raznolike 
dejavnosti. Z gradnjo bi začeli kakor 
hitro bodo podani pogoji. V okviru 
napovedane osrednje proslave 
40-letnice vstaje v Zabukovici naj bi 
adaptirali kulturni dom Svobode 
Griže, zagotoviti pa bo treba tudi 
potrebna sredstva za sanacijo 
združenega doma v Vrbju in to v 
okviru občinskega praznovanja v 
prihodnjem letu.

Zavzemajo se tudi za boljšo 
kadrovsko zasedbo znotraj kultur
nih društev, saj bo to pot do boljše 
kvalitete in večje množičnosti na 
področju kulturnega življenja v 
žalski občini.

V nadaljevanju seje so prisluhnili 
poročilom (in jih tudi sprejeli)

Temeljnega sodišča Celje -  enote v 
Žalcu za minulo leto, informaciji o 
družbeni preobrazbi pravosodja v 
celjski regiji, pa o družbeni 
preobrazbi javnega tožilstva v regiji 
in o nekaterih vprašanjih s področja 
sodišča Združenega dela v Celju in o 
ustanavljanju samoupravnih sodišč. 
IS je v zvezi z naštetimi poročili in 
informacijami sprejel določena stali
šča.

V spletu ostalih stališč in sklepov 
bi našteli le nekatere: IS je naročil 
komiteju za družbeno planiranje in 
družbenoekonomski razvoj, da v 
sodelovanju s kmetijsko zemljiško 
skupnostjo pripravi osnutek odloka 
o spremembah in dopolnitvah o 
določitvi zaščitenih kmetij.

V zvezi z reševanjem prostorskih 
problemov pri enoti sodišča v Žalcu 
bo predsednik IS pripravil razgovor 
s predstavniki Razvojnega centra 
Celje in občinskega sekretariata za 
urejanje prostora, varstvo okolja in 
gradbeništvo, na katerem se bodo 
pogovarjali o predvideni adaptaciji 
objekta enote sodišča v Žalcu.

Omenili bi soglasje k sprejetemu 
sklepu odbora podpisnikov družbe
nega dogovora o načinu porabe in 
upravljanju s sredstvi solidarnosti za 
odpravljanje posledic naravnih ne
sreč v SR Sloveniji o porabi sredstev 
solidarnosti v znesku 139,895.040 
din za delno kritje nastale škode po 
neuiju in snegu, ki sta prve dni 
novembra lanskega leta prizadela 
zlasti občine Brežice, Kopèr, Laško, 
Mozirje, Šmarje pri Jelšah in ' 
Tolmin.

TA.

Gostovanje A K U D  Žikice 
■ Jovanoviča - Španca

Osrednja občinska prosla
va ob dnevu OF in 40-letnici 
OF bo dne, 24. aprila ob 18.

Franc Klinar

uri v Športni dvorani osnov
nošolskega centra v Žalcu. 
Ob tej priložnosti bödo 
podelili letošnja priznanja 
OF. V kulturnem programu 
pa bodo sodelovali tirili 
člani AKUD „Žikice Jova-“ 
noviča-Španca” iz Beograda, 
z mešanim pevskim zborom, 
folklorno skupino, narodno
zabavnim ansamblom in. 
solisti pod umetniškim vod
stvom znanega mojstra Fran-. 
ca Klinarja. Predstavili se 
nam bodo v plesu in pesmi 
jugoslovanskih narodov , in 
narodnosti, kar bo brez 
dvoma' izjemen kulturni 
dogodek.

Iz programske konference TVD Partizan
Na nedavni programski konferenci TVD Partizan Vinska Gora je 

bilo iz poročila razbrati, daje društvo opravičilo svoj obstoj. Kljub 
stabilizacijskim ukrepom so program v celoti uresničili. Nabavili so 
nekaj športnih rekvizitov, vsekakor pa je velika pridobitev mala 
smučarska vlečnica. Poudarili so, da morajo smučarskemu športu 
zaradi vse večje množičnosti posvetiti več pozornosti. Ugotovili so 
tudi, da so igrišča dokaj obiskana in jih bo treba dokončno urediti.
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P o tro šn ik i o  novi b lagovn ici na P o lz e li
Lahko zapišemo, da je nova obiskana. Promet je presegel še 

blagovnica Savinjskega magazi- tako optimistične napovedi. O 
na na Polzeli zelo dobro .postrežbi in izbiri so rekli:

Silva Čuk: “ Se vedno draga solata"

Oblike varstva pravic 
potrošnikov

V prejšnji številki smo posvetili 
obširen sestavek Varstvu pravic 
potrošnikov, tokrat pa naše bralce 
seznanjamo z oblikami varstva 
potrošnikov.

Varstvo potrošnikov je lahko 
preventivno ali represivno. Preven
tivno varstvo se kaže v pregledu 
blaga, še preden je le - to  dano- v" 
promet. Ta predhodni pregled lahko 
opravlja za to specializirana služba 
ali pa Zakon obvezuje proizvajalne 
organizacije in organizacije za 
promet blaga, da mora dati 
potrošniku potrebna obvestila, da bi 
lahko ugotovil, če ima proizvedeni 
ali nabavljeni proizvod vse dogovor
jene lastnosti.

Zakon predpisuje, da mora 
organizacija za blagovni promet na 
drobno dati kupcu na njegovo 
zahtevo podatke o kvaliteti in 
drugih lastnostih blaga, ki ga 
namerava kupiti. Hkrati pa so te 
organizacije dolžne kupca tudi brez 
njegove zahteva opozoriti, da gre za 
proizvod, ki ima določene pomanj
kljivosti in zakaj ga prodajajo po 
znižanih cenah.

Posebne uzance o prometu blaga 
na drobno (Uradni list s SFRJ št. 
12/78) določajo, da morajo trgov
ske organizacije storiti vse potrebne 
ukrepe za ohranitev vseh lastnosti 
blaga, ki je  namenjeno prodaji, še 
posebej pa blaga, ki ima omejeno 
trajanje kvalitete. Poleg tega pa 
'morajo ustaviti prodajo blaga, ki 
zaradi svqje'kvalitete ni primemo za 
običajno rabo, ali pa mora biti na 
njem označeno v kakšne namene se 
lahko uporablja tudi s takšno 
kvaliteto.

Trgovinska organizacija mora 
stalno kontrolirati stanje kvalitete in 
to  še zlasti prehrambenih proizvo
dov in .primerke blaga z znaki 
izgubljene kvalitete izločiti iz 
prodaje. 1

Varstvu potrošnikov je  namenjen 
tudi Zakon o standardizaciji (Uradni 
list SFRJ št. 38/77), ki določa 
standarde, tehnične normative in 
norine " kvalitete proizvodov in 
storitev. Po tem zakonu morajo 
orgknizaajje združenega dela opre- 
miri proizvode, ki jih  dajejo v 
promet z določenimi podatki in 
dokumfenti, ki jih  predpisuje zakon 
o standardizaciji in drugi predpisi, 
sprijeti na njegovi osnovi (atest o 
ustreznosti dejanske kvalitete, ga
rancijski list, tehnično navodilo in 
seznam pooblaščenih servisov).

Za industrijske proizvode, ki so 
namenjeni za neposredno porabo, 
ne sme biti rok za odpravo okvar v 
garancijskem roku daljši od 45 dni. 
Garancija proizvajalca in prodajalca 
za pravilno delovanje prodanega 
proizvoda je  urejena tudi z 
Zakonom o obligacijskih razmerjih 
(Uradni list SFRJ št. 29/78).

Represivno varstvo potrošnikov 
se odraža v nadzoru nad izvajanjem 
Zakona o standardizaciji in predpi
sov sprejetih na njegovi podlagi. Ta 
nadzor izvajajo pristojni organi v 
republikah oziroma avtonomnih 
pokrajinah in zvezni tržni inšpektor.

Glede izvajanja nadzora določa 
Zakon o standardizaciji:/ ,,Ce 
pristojni organ pri opravljanju

Marija Ožir, Breg: „Blagovni
ca je bogato založena, ne le z 
živili, marveč tudi s perilom, 
konfekcijo in tehničnim bla
gom. Redno jo  obiskujem in 
lahko rečem, da sem v njej 
dobila vse, kar sem iskala. 
Poprej Polzelani nismo imeli 
tolikšne izbire, zato smo bili 
primorani iskati zahtevnejše. 
blago v'Žalcu pa tudi v Celju, 
kar je bilo zamudno in drago. 
Danes dobimo vso to blago 
doma — v novi trgovini.”

Fani Toplak, Polzela: „Bla
govnica je za Polzelane velika 
pridobitev. Dobro je založena 5 
blagom, zato potrpšnikom ni 
treba drugam. Zaposlena sem, 
zato pimam veliko časa za 
nakupovanje. Sedaj mi je nova 
blagovnica pri roki in za nakupe 
ne porabim veliko časa. Vesela 
sem tudi, da človek najde v

novi trgovini v glavnem vse, kar 
potrebuje. In še to: prodajalci 
so ustrežljivi, kar potrošnikom 
veliko poeni.”

Silva Čuk, Polzela: „Prejšnje 
majhne trgovinice niso nudile 
tolikšne izbire kot nova blagov-

K m e tijsk o  
t rg o v in o  b o d o  

p o s o d o b il i
Polzela ima močno kmetij

sko zaledje z razvito tržno 
proizvodnjo. Ko so pred nedav
nim odprli novo samopostrežno 
blagovno hišo, so menili, da je 
treba poskrebti tudi za razširi
tev in posodobitev kmetijske 
trgovine. V ta namen bodo 
lahko uporabili izpraznjen lokal 
bivše samopostrežnice.

niča. To je pridobitev. Tudi 
lepe restavracije v nadstropju 
smo se razveselili. Ko človek 
opravi nakupe, se lahko mimo
grede okrepča s kavico, napit
kom pa tudi z jedili. Tehnični 
oddelek in oddelek perila ter 
ostale konfekcije sta prav tako 
dobro založena. Škoda le, da 
vhod v konfekcijski oddelek ni 
speljan drugače, vendar to ni 
taka pomankljivost, da se je 
potrošniki ne bi navadili.” \

Ilonka Fajfer: „Takšna trgo
vina nam je bila zares potrebna. 
Danes potrošniki, zlasti še 
gospodinje, nimajo veliko časa 
za n^Jcupovanje, zato smo vse 
vesele nove blagovnice. Rekla 
bi, daje dobro založena in da se 
osebje trudi kar najbolje postre
či kupcem. Naj bo tako tudi v 
bodoče!”

Ivan Palir: „Celih osem let 
smo si prizadevali, da bi se na 
Polzeli dokopali do nove 
blagovnice. Na Polzeli imamo 
močno industrijo s številnimi

delavskimi družinami, zato smo 
takšno trgovino potrebovali že 
več let nazaj. In sedaj se nam je 
želja uresničila. Rad prihajam 
sem in se sprehodim po lepo 
urejenih oddelkih. Izbira je 
dobra, tudi v restavraciji hitro 
postrežejo. Da bi tako bilo tudi 
v bodoče.”

Jože Grobelnik, vodja bla
govnice: „Promet je presegel še 
tako optimistične napovedi. Že 
prvi dan se je promet povzpel 
na 700 tisoč dinarjev, novih 
kajpak, sedaj pa se giblje dnevni 
promet od 400 do 500 tisoč 
dinarjev, skratka, zelo smo 
zadovoljni.

V kratkem bomo dogradili 
parkirni prostor, radi pa bi tudi 
uredili ostalo okolje, tako, da se 
bo blagovnica kar najlepše ujela 
v središče Polzele. Za zdaj je 
glavno to, da so kupci 
zadovoljni z izbiro in postrež
bo. Tako si želimo tudi v 
bodoče.”

TK. L.

nadzora ugotovi, da se organizacija 
združenega dela v proizvodnji ali 
prometu proizvoda, gradnji, izvaja
nju del ali opravljanju storitev, ni 
držala predpisov na podlagi tega 
zakona, ji z odločbo naloži, naj v 
določenem roku uskladi opravljanje 
svoje dejavnosti s predpisanimi 
pogoji. Ce pristojni organ pri 
izvajanju nadzora ugotovi, da 
proizvodi ali dela ne ustrezajo 
predpisom in zaradi tega obstoji 
nevarnost za življenje in zdravje 
ljudi ali možnost, da nastane znatna 
materialna škoda, izda odločbo, s 
katero prepove proizvodnjo takšnih 
proizvodov oziroma izvajanju 
takšnih del.

Če pristojni organ pri izvajanju 
nadzora ugotovi, da proizvodi niso 
na. predpisan način deklarirani, 
označeni ali zaznamovani, da niso 
opremljeni s predpisanimi listinami 
ali listinami, ki vsebujejo neresnične 
podatke, da niso na predpisan način 
pakirani, da ’ imajo nepravilne 
označbe, ali da te označbe utegnejo 
spraviti kupca v zmoto glede izvora, 
količine, značilnosti, kakovosti, 
lastnosti proizvoda, izda odločbo, s 
katero prepove njihovo dajanje v 
promet, dokler pomanjkljivosti niso 
odpravljene.

Upravne sklepe uporabi pristojni 
organ tudi, če ugotovi, da je  bil dan 
v promet proizvod, za katerega niso 
zagotovljeni servisno vzdrževanje in 
nadomestni deli.

Pravice potrošnikov ureja tudi 
Zakon o temeljih poslovanja organi
zacij združenega dela na področju 
prometa blaga in storitev (Uradni 
list SFRJ št. 43/76).

Po posebnih uzancah o prometu 
blaga na drobno mora trgovinska 
organizacija ravnati na korekten in 
lojalen način, t. j. ne sme z 
netočnimi podatki airi nepopolnimi 
informacijami oz. z zamolčanjem 
določenih lastnosti blaga spraviti 
potrošnika v zmoto o lastnosti blaga 
predvsem glede: karakteristik in 
specifičnih lastnosti proizvodov 
(vrsta, sestav, možnost uporabe, 
trgovsko ali geografsko poreklo 
itd.), vrednosti proizvoda, pogojev 
prodaje, garancije, servisiranja, urad
nih potrdil.

Trgovinska organizacija mora po 
teh uzancah v primeru prodaje blaga 
v nasprotju z njimi in na zahtevo 
kupca blago zamenjati ali pa mu 
plačani znesek vrniti. Trgovinska 
organizacija tudi ne sme pri 
etikiranju izkoriščati ali posnemati 
tuje označbe za isto ali podobno 
blago. Pri prodaji industrijskih 
proizvodov trajnejše rabe pa morajo 
informirati potrošnika o tem, ali je 
zagotovljena prodaja nadomestnih 
delov, priključnih aparatov in 
drugih priključkov za določen 
proizvod.

Vsi ti primeri kažejo na to, da je 
dolžnost trgovskih organizacij, da ne 
spravljajo potrošnika v zmoto glede 
lastnosti, izvora, kvalitete in kvanti
tete prodanega blaga.

Poseben način varstva potrošni
kov je  tudi odvračanje kupcev od 
nakupa proizvodov, ki se odraža 
predvsem v informiranju potrošni
kov o nekvalitetnem proizvodu.

Ilonka Fajfer Fani Toplak Ivan Palir Marija Ožir

■ o'Mtjr.

Še ne tako dolgo nazaj so 
možje menili, daje  kmečka 
žena rojena zgolj za štedilnik 
in vzgojo otrok, pa za delo 
pri živini in na polju, vse 
drugo pa pripada, moškim. 
Čeprav so si žene v minuli 
vojni, ki je bila hkrati tudi 
obračun s starim, preživelim 
pojmovanjem, izborile ena
kopravnost, bo držalo, da 
pridna žena še vedno podpi
ra tri ogle pri h iš i. . .

O položaju kmečkih žena, 
ki so se zapisale zemlji in 
tržni proizvodnji, smo se 
pogovarjali s kmetico Maro 
Stepišnik v Trnavi. Stepišni
ki imajo trdno kmetijo, ki je 
v glavnem usmerjena v 
živinorejo in proizvodnjo 
hmelja.

Mara je rekla, da je sedaj 
bolje, ker se je sin oženil in 
je več rok za delo na 
kmetiji. Imajo tudi stroje in 
tako lahko sami vse poopra- 
vijo. Še sjreča, da ima hmelj 
zadnji čaš boljšo ceno. Pri 
živini pa je tako, da.bi kmet 
tanko piskal, če ne bi 
pridelal v glavnem vso mrvo 
doma, kajti močna krmila so 
postala hudo draga. Kmeto
va računica pač ne upošteva 
vsega dela, sicer bi ugotav
ljal, da, se marsikaj ne 
izplača, tako pa še kar gre. 
Seveda, kmet ne pozna 
počitka ob nedeljah in 
praznikih, kajti živina zahte
va svoje.

„Precej let po osvoboditvi 
so mladi odhajali s podeželja 
v industrijo. Prišlo je tako 
daleč, da so odhajali tudi 
tisti, ki so bili še kako 
potrebni na zemlji in tudi v 
ravnini so primeri, da so

posamezne kmetije ostale 
brez naslednika. Položaj 
kmeta se izboljšuje, tudi 
mladi imajo perspektivo, 
zato bolj ostajajo doma in si 
opremljajo kmetije ter se 
usmerjajo v tržno proizvod-• _ 5»njo.

„Zadnji čas veliko govori
mo o draginji in navijanju 
cen tudi pri živilskih proiz
vodih, ki so kmetovi proiz
vodi. Kdaj b W o  proizvajali 
ceneje in s tem dosegli nižje 
cene na trgu? ”

„Draginja je, o tem ni 
dvoma. Kmetje se sprašuje
mo, kdo pobira pri tem 
očitno prevelike razlike med 
proizvajalčevimi in prodajal
čevimi cenami? Ne gre nam 
v glavo, da posrednik; ki ne 
seje in ne žanje, vtakne v žep 
tudi dvakrat več, kot dobi 
proizvajalec. To je ne
vzdržno. Minulo jesen so 
slovenski kmetje ponujali 
krompir po 2,50 in 3 dinarje 
za kilogram, danes pa je ta 
krompir na trgu po 18 pa 
tudi po 20 dinarjev. Očitno 
so prevelike razlike tudi pri 
ceni živine in ceni mesa in še 
pri marsičem.

To ni pošteno. Kmetje 
smo ogorčeni, če letijo 
bodice na naš račun, češ, 
poglejte oderuhe, mi pa 
imamo najmanj pri tem. Ze 
vrsto let se pogovarjamo o 

anujnem dohodkovnem pove
zovanju med proizvodnjo, 
trgovino in potrošnjo, a se 
nič ne premakne, saj imamo 
še vedno že preživele kupo
prodajne odnose po sistemu 
daj—dam.

Nevzdržno je tudi, da se 
nenehno dražijo reproduk
cijski materiah, cene naših 
proizvodov zaostajajo (mle
ko!) in tako usiha kmetoval- 
čev dohodek, s tem pa tudi 
možnost reprodukcije. 
Kmetje bi radi čiste račune, 
da bomo lahko rekli bobu 
bob.”

Mara Stepišnik

„Bitka za hrano prihaja v 
svetu, pa tudi pri nas vse 
bolj v ospredje. Ker večina 
hrane prihaja iz zemlje, nam 
ni vseeno, kako čuvamo in 
ravnamo s plodno zemljo? ”

„Zemlja je dragocena, žal 
pa s tem bogastvom nemalo
krat mačehovsko postopa
mo. -Imamo prostorski 
načrt, veliko pišemo in 
govorimo o tem, kako je 
treba graditi na zemljiščih, 
ki niso primerna za proiz
vodnjo, v isti sapi na 
pozidavamo najboljšo zem
ljo, kot da bi je imeli na 
pretek. To se nam lahko 
hudo maščuje. S tem je

treba nehati, da nam zanam
ci ne bodo očitali, ker smo 
jih zapravili vso zemljo.”

„Kaj menite o kmečki 
pokojnini? ”
'  „Čeprav so kmečke po

kojnine zadnji čas višje, se 
od tega denaija, če človek 
nima ničesar drugega, teže o 
živi. Problem je tudi v tem, 
ker največkrat prejema v 
družini kmečko pokojnino 
le gospodar. Rekla bi, da so 
tu najbolj prizadete kmečke 
žene, ki ne glede na to, daje 
nosilec proizvodnje mož, 
opravljajo glavna dela in se 
zgarajo na zemlji. Zato bi 
bilo prav in pošteno, da bi 
dobivali pokojnino vsi člani 
družine, ki delajo na zemlji.

Če pomislimo, da delež 
kmečkega prebivalstva na 
Slovenskem naglo usiha, 
ureditev tega vprašanja za 
družbo najbrž ni nerešljiv 
problem.”

„Otroško varstvo na kme
tih? ”

„Je ponekod še problem. 
V T rnavi imamo otroški 
vrtec, ki pa je že premajhen 
in ga bo treba razširiti. 
Vprašanje zase je seveda 
cena, stroški varstva, ki jih 
družina z več otroki teščo 
zmore. Je pa še kako prav, 
da kmečko ženo mater 
razbremenimo zlasti v času, 
ko dela na polju. Povedali bi 
še, da kmečke žene za zdaj 
nimamo večjih možnosti 
letnega dopusta, kajti kmeti
je kratko malo ne moreš 
pustiti za daljši čas. A so 
kmečki ljudje še kako 
potrebni oddiha.”

„Hvala!”
L. TRSTENJAK

!

s
s
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Smo za lepšo podobo našega mesta
(nadaljevanje)

Škorjančeva 
in njeno cvetje

Škoijančeva mama v Žal
cu že vrsto let prodaja 
cvetje. Ko smo jo obiskali 
dan pred osmim marcem, je 
imela polne roke dela. Klju
ko njene cvetličarne na 
Šlandrovem trgu so si v 
glavnem podajali moški kup
ci, pač zaradi ženskega praz
nika. Naročali so šopke 
svežega cvetja. Škoijančeva 
jim je rada svetovala in 
izbirala najlepše rože ter jih 
povezovala v šo pke.

„Ostale dni ni tako živah
no, kod danes,“ nam je 
rekla, ko se je cvetličarna za 
nekaj trenutkov izpraznila. 
„Tak promet imam še ob 
dnevu mrtvih, nekaj manjši 
pa pred drugimi pomembni
mi dnevi, ko morajo biti 
rože na mizah. Sicer pa je 
kar precej Žalčanov, ki rože 
redno kupujejo, saj jim lep
šajo življenje in ustvaijajo 
domačnost v stanovanju.”

Od kar je Škoijančevi 
mami umrl mož, se je za 
vrtnarijo zavzel sin in tako 
sedaj skupaj vodita cvetličar
no in vzgajata cvetje.

„Kdo največ kupuje cvet
je? “* smo pobarali Skoijan- 
čevo.

„Med rednimi kupci so 
tako ženske kot moški, pa 
tudi otroci. Žalčani imajo 
tudi sami svoje vrtove, na 
katerih vzgajajo zlasti od 
pomladi do pozne jeseni 
različno cvetje. V tem času 
kajpak manj kupujejo rože.” 

In še besedo, dve o cenah 
rož, ki so vse prej kot nizke. 
Vendar je treba zapisati, da 
Škoijančeva mama prodaja v 
Žalcu cvetje najceneje. Dan 
pred osmim marcem je pro
dajala tudi tulipane po 20 
din, med tem ko so bili na 
žalski tržnici po 25 din, 
cenejši pa so bili tudi nagelj
ni in narcise.

V mesecu juliju lani smo 
pričeli z akcijo za pridobitev 
zemljišč, namenjenih za uredi
tev parkov. V glavnem je naša 
akcija naletela na razumevanje, 
le žalska kmetijska skupnost se 
še ni odločila nameniti zemljiš
če do nadvoza bivše ceste na 
Ložnico.

Tega zemljišča je sicer okrog 
5 ha, vendar je ta zemlja 
ostanek ložniških kmetov, ki 
jim je nova obvoznica prerezala 
te njive. Poleg tega zemljišče ni 
zazidljivo.

Naše društvo ne zahteva nič 
zase! Radi bi samo uredili park, 
ki bo namenjen otrokom in 
odraslim. Odločno se bomo 
lotili tudi akcije „88 dreves v 
spomin na maršala Tita. Predla
gamo, da bi ta drevesa zasadili 
mladi, ki bi jih tudi negovali ob 
pomoči Hortikulturnega druš
tva.

Drevesa bomo zasadili na 
severni strani obvoznice, ob 
novi strugi Godomlje z name
nom, da odpadlo in mokro 
listje ne bo oviralo avtomobil
skega prometa. Na ta način bi 
tudi bil celotni parkovni kom
pleks širši.

V naše vrste posebej vabimo 
mladino. Njena prisotnost naj 
bo zagotovilo, da pred 18 leti 
zasajeno seme hortikulturne mi
sli ne bo usahnilo, marveč bo 
obrodilo obilne sadove v hoten
ju za lepo, zdravo in čisto 
okolje — predvsem pa za 
kultumejši izgled našega mesta.

sov, ogledali smo si Savinjski gaj 
v Mozirju in Logarsko dolino, 
obiskali smo Kočevski rog, 
Pletene, Kostanjevico -  tu smo 
si posebej ogledali Formo Vivo. 
Pripravili smo tudi predavanje o 
našem okolju, ki smo ga name
nili predvsem vzgojiteljem naših 
šol, pa tudi mladini sami. 
Predavanja se je udeležilo okoli 
90 ljudi.

Predavanja bomo pripravili 
tudi v tekočem letu. 23. janu
arja je bilo predavanje O lepo
tah Slovenije z diapozitivi, 12. 
februarja smo priredili predava
nje O varstvu in zaščiti rastlin, 
v tem mesecu smo obrezoval: 
grmovnice in vrtnice. V okviru 
krajevne skupnosti Žalec pri
pravljamo majsko akcijo za 
čiščenje okolja. 16. maja pri
pravljamo ekskurzijo v Volčji 
potok, 13. julija nameravamo v 
Varaždin, kjer si bomo skupin
sko ogledali tamkajšnje zname
nitosti, med katere sodi tudi 
pokopališče.

Ob žalskem občinskem praz
niku pripravljamo hortikultur
no razstavo, 10. oktobra smo» 
napovedali izlet na Vipavsko in 
Primorsko. Spremljali oziroma 
sodelovali bomo tudi s sosednji
mi hortikulturnimi društvi na 
našem območju, npr! pri od
kritju parka na Polzeli, pa tudi

pri ustanavljanju novih horti
kulturnih društev v žalski obči
ni.

Naša naloga bo tudi v teko
čem letu pridobiti v naše 
društvo 200 novih članov'.

Franc Ko rent,‘predsednik 
Hortikulturnega dništva 

7  alpr '

Poučna ekskurzija žalskih hortikultumikov
’W '

L etn a  k o n feren ca  Z T  Ž a le c

V minulem letu smo organi
zirali razstavo lončnic in kaktu-

,,S sinom skrbiva, da 
imava konkurenčne cene, pa 
rože morajo tudi biti lepe!” 

„Je cvetličarstvo donosen 
polche? “

R A ZS TA V A  
R O Č N IH  D E L

„Kdor je priden, zasluži 
dovolj za dostojno življenje, 
vendar to ni poklic, v 
katerem bi človek obogatel. 
Je pa vsekakor zanimivo 
delo in človek mora čutiti 
ljubezen do lepega cvetja.

Tk. I. J.

Ob letošnjem praznik žena je 
Svoboda na Polzeli v razstaviš
ču Komenda pripravila razstavo 
ročnih del polzelskih žena. Na 
njej je razstavljalo 25 gospodinj, 
ki so kljub številnim obvezno
stim še našle čas za šivanje 
gobelinov, tapiserij, prtov in 
drugih ročnih del. Razstava je 
bila odprta teden dni in dobro 
obiskana

T. TAVČAR

Konec februarja so se v 
osnovnošolskem centru v Žalcu 
zbrali delegati sedmih odredov 
na letni konferenci Zveze tabor
nikov občine. Konference so se 
udeležili tudi predstavniki SIS 
in DPO v občini. Alojz Ambruš, 
predsednik Zveze tabornikov 
občine Žalec, je v svojem 
poročilu poudaril, da je ZTO v 
enem letu svojega delovanja 
dosegla lepe uspehe. Ponovno je 
oživela taborniška dejavnost, saj 
aktivno dela sedem odredov.

Plan dela, ki so ga sprejeli v 
lanskem letu, je bil v celoti 
realiziran. Mnogo pozornosti so 
posvetih vzgoji kadrov, kajti le 
teh najbolj primanjkuje. Med 
akcijami, ki jih je izvedla ZTO, 
je potrebno posebej omeniti 
taborniški mnogoboj, akcijo 
„ilegalec“ in letno taboijenje, 
ki je bilo v avgustu.

Taborilo je 82 otrok, od tega 
tudi vod najmlajših, to je 
murnov. Posebej razveseljivo je, 
da se v vrste tabornikov vklju
čujejo predšolski otroci, saj se 
zelo zgodaj naučijo samostojno
sti in življenja v naravi.

Tudi v novem planu, ki so ga 
sprejeli, je težišče na vzgoji 
novih kadrov in pridobivanju 
ipvega članstva.

Potrebno bo obnoviti taborno 
opremo in pridobiti taborni 
prostor.

Predstavniki DPO in SIS so 
podprli sprejeti program in

obljubili pomoč pri njegovem 
realiziranju. Pri ocenjevanju de
la cfdredov v preteklem letu se 
je največji napredek pokazal pri 
odredu Bistra Savinja iz Šem
petra, kjer uspešno delajo pred
šolski otroci, šolarji in mladinci 
v krajevni skupnosti.

S. A.

H O R T IK U L T U R N IM  
BODO R A Z V I U  

PRAPOR
Polzelsko hortikulturno 

društvo je že napovedalo 
cvetlično razstavo, ki bo 
predvidoma julija letos. To 
bo manifestacija najlepšega 
cvetja vseh, ki gojijo in 
negujejo cvetje na Polzeli in 
v okolici. Zanimivost te 
prireditve bo tudi v tem, da 
bodo razvih nov prapor 
Hortikulturnega društva, ki 
bo hkrati prvi pri nas.

NA POLZELI 
PREMALO Z D R A V N IK O V

Krajevna skupnost Polzela 
ima 4200 prebivalcev, poleg 
tega pa njena zdravstvena služ
bo opravlja storitve še za
Krajane Letuša in Andraža. In  
tako so zdravstveni delavci sže 
preobremenjeni. Pomagali bi si 
z nastavitvijo še enega ali dveh 
zdravnikov splošne-prakse ih ,še 
enega zobozdravnika. * ’’ I

Ko bodo zgradili in odprli 
nove ambulantne prostore v 
prizidku nove šote, bo 'prostor 
za vse. Načrte že delajo,.zagoto
vljena pa so tudi finančna 
sredstva.

Gradovi in graščine v občini, Žalec D r. Ivan Stopar
1341 se

omenja dvor Purch pei Vrench 
— pri Vranskem. Gornjegrajski 
samostan, ki je imel tu svoja 
posestva, podrejena uradu v Vo- 
logu, ga je tedaj podelil Ru- 
dolfu Vajstu, 1376 pa ga je 
dobil v zajem njegov sin 
Rudlein. Takrat se dvor prvič 
omenja kot Podgrad. Beseda 
pomeni isto kot nemški Burg- 
stall in izpričuje staro utrdbeno 
kontinuiteto lokacije. Gre za 
dvor, ki se nato 1426 v gornje
grajskem urbarju omenja kot 
Curia za podgor, 1431 pa kot 
hoff Podgradt in Vrenczker 
pharr. 1436 in 1456 se omenja
jo  posestva, ki jih je imel 
Gašper Vajst v bližini Vranske

ga v zajmu od celjskih grofov in 
pozneje od deželnega kneza, 
vendar med njimi ni Podgrada, 
pač pa je Eberhard Päuer z Iga 
1432 zamenjal svoj gornjegraj
ski fevdni dvor Podgrad za neke 
druge posesti, nakar ga je dobil 
v zajem Mihael Weitz. 1483 je 
posedoval dvor Andrej Freistei
ner s svojo ženo Magdaleno.

1534 je ljuhljanski škof Krištof 
Ravbar, gospodar Gornjega gra
du, zamenjal dvor pri Vran
skem, ki leži pod taborno kape
lo sv. Hieronima — den Hof zu 
Fraintzkh vnndter sanndt 
Iheronimus thaber Cappeln, ga
legen, ki je bil pred časom v 
posesti nekega Goloba, s svojim

Graščina Podgrad pri Vranskem

svakom Friderikom Rebrškim 
(von Rechberg), k ije  bil takrat 
gornjegrajski oskrbnik, za dve 
kmetiji. 1542 je bil dvor oce
njen za 50 funtov vrednosti — 
Geschatz purgstall, so yetzo 
ganz oedt vnd nichts peilhe hat 
50 Pfd. dl., njegovo deželno 
sodišče pa na 220 funtov. Dvor 
je bil torej tedaj že hudö opu
stel.

1652 je J. F. grof Schratten- 
bach prodal plemiško prebiva
lišče — Edi Sitz Purgstall Jd i. 
Karlu Sandbauerju, pozneje po- 
plemenitenemu v. Samburg. 
Njegovi nadaljnji lastniki so bi
li: 1681 njegova hčerka Suzana 
Apfaltrer, 1726 njena hči Mari
ja A. Strassberška, 1737 njen 
nečak J. L. pl. Hohenwart, 
1781 Maximiliana pl. Renzen- 
berg, roj. pl. Brandenau, 1792 
Peter F. Hillebrand in za njim 
njjgova vdova Jožefa, .vnovič 
poročena Perše, 1801 Cecilija 
Talničar, 1807 Marija, ovdovela 
Skubic in znova poročena Pe- 
čak, za njo Jožef in nato njegov 
brat Franc Skubic, 1827 Matija 
Perko, nato njegov sin Anton 
Vincenc Perko, ki je posestvo 
1846 prodal Karlu Nepomuku 
Gustavu baronu Wittnhpchu. 
Wittenbach ovi nasledniki do 
1916, nato Peter Majdič, ki je 
posedoval graščino do zadnje 
vojne.

Graščina Podgrad je pozida
na na talni ploskvi, ki ima 
obliko črke L in izvira v da
našnji obliki iz zač. 19. stoletja,

čeprav se v njenem vzhodnem 
traktu skriva starejše jedro. 
Stavba je dvonadstropna, tlo
risno razgibana, krita s strmo 
streho. Okna imajo v nadstro
pjih klasicistična trikotna profi
lirana čela, počivajoča na kon
zolah. Klasicističen je tudi rus- 
tičen vhodni portal, ki drži v 
obokano vežo. V notranjosti je 
stavba močno predelana, le 
kletni prostori v starem delu 
pritličja imajo še oboke. Grašči
na je bila v prvotni zasnovi 
preprosta, verjetno že od kraja 
dvonadstropna stavba s pravo
kotnim tlorisom, okrepljena na 
vzhodni ožji strani s pravokot
nima stolpičema, katerih te
melji so delo še vidni (stolpiča 
sta na Vischeijevem bakrorezu 
okrogla). Na tej strani se je v 
pritličnem delu ohranilo tudi 
okence z okvirom iz peščenjaka 
s posnetimi robovi, ki okvirno

menja številnih prezidav. Ob 
graščini stoji zidano baročno 
gospodarsko poslopje, obdajajo 
pa jo ostanki parka s številnimi 
starimi drevesi, a brez eksotov. 
Vmes je večstoletna lipa.

POLZELA, grad 
Komenda

Ohranjen grad na skalni vzpe
tini sredi istoimenskega naselja

vejši zgodovinarji se tega pro
blema ne dotikajo. Na.prvega 
nespornega, po imenu znanega 
polzelskega viteza naletimo 
1170, ko nastopa kot priča 
Degnardus de Helenstein. Med 
leti 1193 -  1220 ga srečamo 
skupaj z bratom Rajnbertòm, 
ko prodata šentpavelskemu sa
mostanu na Koroškem !hekc 
kmetijo. S tem samostanom šc 
bili Polzelski bržčas v tesnih

datira ta trakt v 16. stolgtje, 
verjetno v njegovo drugo polo
vico, ko je bilo potrebno spričo 
opustelosti starega dvora stavbo 
povsem na novo pozidati. 
Najbrž šele v začetku 19. stol. 
so k temu prvotnemu objektu 
pravokotno prislonili na za
hodni strani nov stanovanjski 
trakt, obenem pa so prilagodili 
arhitekturne člene novemu 
okusu in tako stavbo oblikovno 
poenostavili. Na,upodobitvah iz 
19. stoletja je imda graščina le 
še enega od obeh vogalnih stol
pičev, danes pa je tudi ta izgi
nil. Stavba tudi sicer kaže zna

Grad Komenda na Polzeli.
v Spodnji Savinjski d dini. Sta
novanja.

Ignac Orožen navaja mnenje 
dr. Karlmana Tangla, po kate
rem naj bi bÜ lastnik gradu že 
savinjski krajišnik Pilgrim von 
Hohenwarte, ki se v neki oglej
ski listini iz 1149 imenuje Pele- 
grinus de Puzd in v neki krški 
listini Pilgrim von Potsul. No

vezeh. V citiranem obdobju na 
stopa še Walter de Helenstein 
ki je bü takrat s svojimi sinovi 
posesti treh kmetij v Savinjsk 
dolini; te so bili spred čason 
dobili od samostana v fevd. > 
prvi polovici 13. stol. srečami 
Polzelske v drugačni družbi.

(Se nadaljuj«
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Čebelarstvo - 
sestavni del km etijstva

Čebelarstvo mora biti pove
zano z našim gospodarstvom, 
predvsem pa s kmetijsko dejav
nostjo,” so dejali čebelarji na 
svoji izredni skupščini, ki so jo 
pripravili v Šempetru v začetku 
marca. „

Skupščine so se poleg pred
stavnikov žalskih čebelarskih 
družin'udeležili tudi delegati iz 
Velenja, Celja, Laškega in Med
občinske zveze čebelarskih dru
žin ter predsednik SZDL Žalec, 
j Čebelarji so najprej pregle
dali svoje delo v preteklem letu. 
Naj navedem samo nekaj njiho
vih dejavnosti: sodelovanje na 
razstavi v Gotovljah v okviru 
občinskega praznika občine Ža
lec, strokovna predavanja, obisk

č ébelarjev. na Avstrijskem Ko
roškem, skrb za čebelje panje 
itd. Njihovo delo ni potekalo 
brez ovir , premalo je denarnih 
sredstev, sodelovanje s kmetij
skimi "skupnostmi ni najbolj 
spodbudno, delo z mladimi, ki 
so organizirani v krožkih na 
šestih osnovnih šolah, ovira 
pomanjkanje Ustrezne strokov
ne literature. Kljub temu so 
žalski Čebelarji stopili pomem
ben korak naprej. Kot prvi v 
Sloveniji uvajajo kolektivno vo
dstvo kot osnovno organizacij
sko obliko svojega dela.

V nadaljevanju so čebelarji 
Sprejeli delovni in finančni 
program za letošnje leto. In 
čemu bodo posvetili največ 
pozornosti? Zaradi širjenja bo
lezni med čebelami, t. i. varoze, 
bodo čebelarji izvajali vse mož
ne preventivne ukrepe v zvezi s 
tem pripravljajo tudi posebne 
tečaje za svoje člane. Ker je 
Čebelarstvo končno zastopano

M ladinske
delovne
akcije

Mladinske delovne akcije so 
jomemben prispevek k celotne- 
nu družbenoekonomskemu 
razvoju naše družbe in pomem- 
sna oblika aktivnega sodelovan- 
a mladih v nadaljnjem razvijan- 
u socialističnega samoupravlja
la , krepitvi bratstva in enotno- 
iti, socialistične samozavesti in 
»Udarnosti ter nepogrešljiv del 
rčnovzgojnega procesa in idej
nopolitičnega ter interesnega 
rsposabljanja in delovanja mla
je generacije.

OK ZSMS Žalec je, v času 
ntenzivnih priprav za pridobi- 
:ev brigadirjev, ki bodo letos 
>dšli na zvezno mladinsko de- 
ovno akcijo Slov. Gorice. Akci- 
e se bodo udeležili v drugi 
zmeni in sicer od 4. julija do 1. 
ivgusta 1981.

Ž namenom, da bi sestavih 
Simkvalitetnejšo brigado, ki bo 
astopala našo občino, bo cen- 
ler za mladinske delovne akcije 
»rganiziral v mesecu aprilu 
problemsko konferenco o mla- 
linskem prostovoljnem delu, 
rjer bi želeli skozi široko in 
ingažirano razpravo nakazati 
rsnovne smeri nadaljnjega raz- 
roja mladinskega prostovoljne- 
;a dela.

1. TERGLAV

„88 D R EVES”
V  ŠENEŠKEM PA R K U
Člani Hortikulturnega druš- 

'a na Polzeli so poleg ostalih 
rajevnih dejavnikov pobudniki 
jlošne akcije. ,,88 dreves” v 
jomin na maršala Tita. Dreve- 
t bodo zasadili v zaščitnem 
arku Senek. Računajo, da 
3do z akcijo končaU v mesecu 
raju.

tudi v srednjeročnem progra
mu, občine, čebelarji upajo, da 
bo na razpolago tudi nekaj več 
s/edstev, kar bo še kako olajšalo 
njihovo delo.

Ob koncu je občinska zveza 
podelila priznanja nekaterim 
svojim članom za dolgoletno 
delo na področju čebelarstva.

• Naj namesto zaključka zapi
šem misel svetovnih strokovnja
kov na tem področju: ,,Če ne 
bi bilo čebel, bi v svetu bilo 
60% manj hrane.” Dodatnega 
komentarja pa misel najbrž ne 
potrebuje.

IRENA JELEN

Skupščina čebelarjev

Spomenik žrtvam 
fašističnega 

nasilja na Polzeli
V minuli narodno osvobodilni 

v ojni je sodelovalo veliko 
Polzelanov in okoličanov, števi
lni pa so so tudi naj dražje — 
življenje. Žal pa Polzela do 
danes ni zgradila primernega 
spominskega obeležja. Vse ka
že, da bo za to poskrbljeno in 
sicer naj bi že letos v oktobru 
odkrili nov spomenik žrtvam 
fašističnega nasilja. To delo je 
prevzel znani slovenski umetnik 
Janez Boljka, katerega stvaritev 
je tudi Hmeljar v Žalcu.

S SLIKO  
IN  BESEDO  

O K O LI SVETA
K o n e c  m e s e c a  m a r c a  j e  i n j e l  

S T A N E  Ž I L N I K  -  š t u d e n t  i n  

p r e d s e d n i k  k o m i s i j e  z a  m e d n a r o d n e  

o d n o s e  p r i  O K  Z S M S  Ž a l e c  p o t o p i s 

n a  p r e d a v a n j a  z  o s e m  m e s e c e v  

t r a j a j o č e  p o t i  o k o l i  s v e t a ,  z a  v s e  0 0  

Z S M S  v  ž a l s k i  o b č i n i .

V  p o t o p i s n e m  p r e d a v a n j u  s m o  s i  

o g l e d a l i  S i n g a p u r ,  I n d o n e z i j o  ( J a v o ,  

B a l i ) ,  A v s t r a l i j o ,  F i d ž i ,  T o n g o ,  

N o v o  Z e l a n d i j o  i n  T a h i t i .  P r e k o  

s l i k e  i n  b e s e d e  s m o  s p o z n a l i  n a č i n  

ž i v l j e n j a  i n  o b i č a j e  p r e b i v a l c e v ,  

g e o g r a f s k i  p o l o ž a j  t e r  p o l i t i č n o  

p r e d s t a v i t e v  t e h  d e ž e l .

P o l e g  z a n i m i v e g a  p r e d a v a n j a  i n  

o g l e d a  d i a p o z i t i v o v  s m o  s l i š a l i  t u d  

o r i g i n a l n o  g l a s b o  i z  n a v e d e n i h  d e ž e l .

I . T .

Borci N O V  - participacija
Delavci v združenem delu, 

drugi delovni ljudje in občani 
samoupravno organizirani v ob
činskih zdravstvenih skupnostih 
v SR Sloveniji smo na podlagi 
Zakona o zdravstvenem varstvu, 
sklenili samoupravni sporazum 
o skupnih temeljih planov 
zdravstvenih skupnosti v Slo
veniji za obdobje 1981 — 1985. 
S tem sporazumom smo si 
določili skupne cilje, usmeritve 
in naloge pri razvoju zdravstve
nega varstva v tem obdobju.

Zagdtovljen obseg pravic iz 
zdravstvenega varstva v Sloveni
ji ter pogoji in način njihovega 
uresničevanja pa med drugim 
daje borcem NOV, ki imajo čas 
udeležbe v vojni ali čas aktivne
ga dela dela v NOV priznan v 
dvojnem trajanju od 15. maja 
1945, nosilcem Partizanske spo
menice 1941, borcem za sever
no mejo v letih 1918—19, 
slovenskim vojnim dobrovolj
cem iz vojn 1912-1918, vojaš
kim vojnim invalidom, civilnim

B orci o svojem  delu
V zadnjih dneh februarja je 

krajevna organizacija ZB NOV 
Galicija v prostorih podružnič
ne šole pripravila svojo pro
gramsko volilno skupščino. 
Borci so se zbrali z namenom, 
da ocenijo svoje delo v pretek
lem letu, izvolijo novo vodstvo 
in si postavijo naloge za letošnje 
leto. #

Za prijeten začetek skupšči
ne so najprej poskrbeli učenci 
tamkajšnje šole, ki so borcem 
zapeli nekaj partizanskih in 
narodnih pesmi.

Ko so ocenjevali svoje delo v 
preteklih mesecih, so bili člani 
skupščine mnenja, da so največ 
pozornosti namenili dosle j zdra-

vstvenemu in socialnemu stanju 
svojih članov. V Galiciji preje
ma stalno občinsko priznaval
nino 29 borcev, varstveni do
datek h kmečki pokojnini pa 
dobiva 7 članov tamkajšnje 
organizacije. To seveda ne po
meni, da so rešeni že vsi 
primeri. Poleg stalnih nalog, kot 
npr. skrb za spominska obelež
ja, so borci v lanskem letu 
sodelovali na akcijah in priredit
vah v krajevni skupnosti.

Čeprav so se borci namenili, 
da bodo izvolili novo vodstvo, 
so ostali kar pri nespremenjeni 
sestavi. Pravijo, da so z vod
stvom zadovoljni in naj ostane 
kar po starem.

I. JELEN

N/ •

invalidom vojne ter drugim 
odlikovavcem in borcem iz 
drugih vojn naslednje pravice:

— dispanzersko obravnavo in 
spremljanje zdravstvenega stan
ja teh oseb z vsakoletnim 
sistematičnim zdravniškim pre
gledom,

-  vse storitve, osnovne, spe
cialistične, bolnišnične in uni
verzitetne zdravstvene dejavnos
ti po načelih stopnjevanje diag
nostike in terapije

-  zdravljenje zobnih in ust
nih bolezni ter indicirana zobo- 
protetična dela,

— storitve zdravljenja in nega 
na domu,

— medicinsko indicirano 
zdraviliško zdravljenje in reha
bilitacijo,

-  druge zdravstvene ukrepe 
za ohranitev in povrnitev zdrav
ja.

Vse našteto pa pomeni, da so 
vsi borci narodnoosvobodilne 
vojne in drugih vojn oproščeni 
vse participacije pri zdravstve
nih in zobozdravstvenih stori
tev.

Ravnotako so oproščeni pla
čila participacije pri zdravstve
nih in zobozdravstvenih sto
ritvah tudi vsi občani stari nad 
65 let.

M. V.

Višje denarne pomoči v letu 1981
Otroški dodatki so v letu 

1981 prešli v pristojnost občin
skih skupnosti otroškega var
stva, torej se sredstva združuje
jo v občini po principu delovne
ga mesta.

Pravico do prejemanja pa 
uveljavljajo delavci v občini, v 
kateri so zaposleni, upokojenci 
glede na kraj zadnje zaposlitve, 
kmetje in ostali občani pa po 
kraju bivanja (v občini v kateri 
bivajo).

S 1. 3. 1981 je Občinska 
skupnost otroškega varstva Ža
lec, Kardeljeva 12 prevzela tudi 
opravila, ki se nanašajo na 
uveljavljanje pravice do otroške
ga dodatka. Žato želimo opozo
riti vlagatelje, da oddajo „Izja
ve” in se obračajo za pojasnila 
na ta naslov, ne pa več na 
Regionalno zdravstveno skup
nost v Celju.

Do 30. 4. 1981 veljajo 
obstoječe višine otroškega do
datka in sicer je najnižji znesek 
210 .din, najvišji pa 730 din in

sicer so do otroškega dodatka 
upravičeni še otroci iz družin, v 
katerih znaša dohodek na druži
nskega člana do 3.900 din 
mesečno.

Po sklepu skupščine občin
ske skupnosti otroškega varstva 
Žalec veljajo od 1. 5. 1981 
dalje nove višine otroškega 
dodatka in sicer 400 din, če je 
dohodek družine v kateri otrok 
živi oz. v katero spada od 2.800 
do 3.900 din mesečno na 
družinskega člana, 650 din, če 
dohodek družine od 2.200 do 
2.800 din, 1.000 din za vsakega 
otroka, če je dohodek družine 
do .2.200 din mesečno na 
družinskega člana.

Višine posebnih dodatkov so 
sledeče :

— za težje telesno ali duševno 
prizadete otroke 320 din mese
čno in

— 150 din mesečno za 
otroka, ki ima edinega hranilca.

Vse stranke želimo obvestiti, 
da posluje služba za denarne

pomoči (otroški dodatek) pri 
Občinski skupnosti otroškega 
varstva Žalec, Karceljeva 12 za 
stranke vsak ponedeljek in 
sredo od 7. do 12. in od 13. d o . 
16. ure.

Polzelska S D 
vabi mlade

Strelska družina Polzela 
po številu članov ne 'sodi 
med najštevilnejše v žalski 
občini, je pa zelo uspešna, 
saj. je büa njena skupina na 
lanskem tekmovanju z vojaš
ko puško v naši občini prva. 
Vodstvo SD vabi mlade v 
svoje vrste, prizadeva pa si 
tudi, da bi s pomočjo 
občinske strelske zveze ure
dila strelišče in pridobila 
boljše prostore za svoje 
rekvizite, kajti v stari zgrad
bi sedaj pada dež na shranje
no orožje.

V___________________y

P ol sto letja  lovec 
In gojitelj divjadi

Danes 70-letni Polzelan 
Mirko Canjko sodi med 
neumorne lovske veterane, 
saj je pol stoletja lovec in 
gojitelj divjadi. Lovec je 
postal 1930. leta, pet let 
pozneje pa je že bil izprašan 
lovski čuvaj.

Svoje delo je Mirko oprav
ljal vestno in sotovariši lovci 
ga poznajo in cenijo kot 
gojitelja pa tudi ljubitelja 
divjadi. Lovišča sedanje LD 
Polzela so bila nekoč eden 
osnovnih revirjev Šeneških. 
Znotraj teh so bili podzaku- 
pniki. Ta lovišča so bila 
polna zajcev, jerebic, pa tudi 
srnjadi je bilo precej. Za 
bralce bo zanimivo, če pove
mo, da je stal letni zakup 
revirja takrat od 1300 do 
3000 dinarjev, članska karta 
pa 400 dinarjev, kar je bil 
velik denar. No, Mirko pa je 
bil tudi navdušen ribič.

Canjkoje bil po osvoboditvi 
med ustanovitelji sedanje LD

Polzela in njegove bogate 
izkušnje so lovci zelo cenili 
oziroma še cenijo. Mirko se 
je dobro spoznal tudi na 
ribištvo in tu je bil mladim 
učitelj. Poleg tega je sodelo 
val v sosednjih LD Vransko 
in Oljka. Za svoje prizadevno

delovanje je prejel znak za 
lovske zasluge in druga pri
znanja. Lovci in ribiči na 
Polzeli Mirku Canjku želimo 
še mnogo zdravih let in 
dober pogled! K. K y

Skakalnica v Dobrovljah

P rvi pokal partizansk ih  
D obrovelj

Dobrovlje so znane predvsem 
iz minule narodnoosvobodilne 
vojne. Tu so se zadrževali 
partizani in izvojevali preneka- 
tero bitko. Domačije so jim 
dajale varno zavetje, pa tudi 
domačini so aktivno sodelovali 
v NOV.

Nekaj let po zadnji vojni je 
bila vasica odmaknjena, zadnji 
čas pa tudi v Dobrovljah 
živahneje polje življenje doma
činov. Dobili so planinski dom, 
urejujejo cesto, smučarsko dru
štvo iz Braslovč pa je na 
njihovem terenu zgradilo tri 
skakalnice. Na teh smučarskih 
skakalnicah je sneg tudi takrat, 
ko ga drugje ni več. Tako so

imeli 15. marca prireditev z 
imenom „Pokal partizanskih 
Dobrovelj” .

Prireditev je - kljub odjugi 
lepo uspela, vsi nastopajoči so 
se dobro odrezali in še boljše 
počutili — prejeli so tudi 
spominsko značko in se okrep
čali s partizanskim kosilom. 
Prireditev so podprli IS skupšči
ne občine Žalec, SIP Šempeter, 
Garant Polzela, Kmetijska zad
ruga Braslovče in kmetijska 
zadruga Celje, KIL Liboje in 
TD Brasloyče. Krajevna skup
nost Braslovče in pokrovitelj pa 
sta poskrbela za pokale, ki so 
jih prejeli zmagovalci ekipno in 
posamezno.

FRANC KRALJ

Na hmeljiščih so se odprla dela



MLAD! NAM PIŠEJO

Zajec in pes. Narisal Marko Jernej 6 let — W Z

N A R A V N E  LEPOTE  
IN  K U L T U R N A  

D E D IŠ Č IN A
Šempeter je pretežno 

industrijsko naselje, do
končno podobo pa mu daje 
kmetijstvo in precej narav
nih lepot. Leži ob glavni 
cesti Ljubljana — Celje in je 
hkrati v osrčju spodnje 
Savinjske doline. Je tudi 
križišče raznih poti v smeri 
Logarske doline, Trbovelj in 
drugih krajev.

Predvsem ga krasijo na
sadi hmelja in drugih rastlin.

Na južni strani ga loči od 
drugih krajev reka Savinja, 
ki ima vse naravne pogoje za 
razvoj turizma. Na severni 
strani Šempetra je Kraška 
jama Pekel, je edina kraška 
jama na Štajerskem. Njene 
lepote privabijo veliko obi
skovalcev iz vseh krajev 
Slovenije.

V tem koncu Šempetra je 
še veliko možnosti za na- 
dalnji razvoj turizma. Ome
nim naj topli vrelec severo
vzhodno od Podloga. Rim
ska nekropola je tudi kultur
no zgodovinski spomenik,
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T IT O  Ž IV I  V  
N A Š IH  SRCIH

Bilo je pred petimi 
meseci, neke mrzle in 
deževne majske nedelj», ko 
smo vsi sedeli pred televizor
jem in gledali nek zanimiv 
” 1m. Kar naenkrat so 
irekinili film in vsi smo bili 
,-ičudeni, saj ni bilo nobenih 
notenj, kar naenkrat pa se 

je na ekranu pojavila jugo
slovanska zastava in napis 
Tito. Vsem je bilo v tistem 
trenutku težko, jaz pa sploh 
nisem mogel dojeti, da se je 
to res zgodilo. To so bili eni 
mojih najtežjih trenutkov v 
življenju. Tudi sedaj po 
petih mesecih še vedno ne 
morem verjeti, da tovariša 
Tita ni več med nami, saj 
sem- se med tem časom, kar 

, živim, tako privadil na njega, 
kot na malokoga drugega. 
Bil mi je vzor .v življenju in 
še vedno ga imam rad kot 
prej, saj je bil zelo znan mož 
po vsem svetu in je iz naše 
malo znane države naredil 
eno najznamenitejših držav 
na svetu. S tem pa je naredil 
tudi sebe za eno najlegendar- 
nejšo osebo na svetu in pa 
tudi za enega najvztrajnejših 
voditeljev, saj se je postavil

po robu celo Rusiji. Zaradi 
tega bo ostal tovariš Tito 
vedno v naših srcih kot vzor 
vsemu svetu in vsemu 
človeštvu kot najbolj »člo
veški in najbolj homogen 
človek.

BOGOSLAV JELEN 8. b 
Osnovna šola Bratov Juhart 
Šempeter v Savinjski dolini

enkratna znamenitost kraja.
Omenila bi še rimska 

grobišča in Rimsko cesto. 
Tudi v okolici novega 
Kloštra so znamenita naj- 
bišča, v Podlogu so našli štiri 
grobove iz četrtega stoletja, 
pri toplem vrelcu pa so 
odkrili mozaične kamenčke.

V gaju Rimske nekropole 
je veliko kulturno zgodovin
skih znamenitosti. To pome
ni, da je Šempeter že pred 
več kot tisoč petsto leti bil 
pomemben kraj na poti 
Dunaj — Trst.

BOJANA F RANKO 6. b. 
osnovna šola „Bratov 

Juhart“ Šempeter

T U D I P IO N IR JI 
PO POTEH  

X IV . D IV IZ IJ E
Že vrsto let se mladinci 

naše regije udeležujejo poho
da po poteh XIV. divizije. 
Letos so tem zgledom sledili 
tudi pioniiji planind iz 
osnovnih šol Peter Šprajc- 
Jur in Nade Cilenšek. 
Pioniiji so prehodili pot od 
Dremelj do Zič. Ob spome
niku v Dramljah, kakor tudi 
pri rojstni hiši narodnega 
heroja Miloša Zidanška, je*  
spregovoril predsednik ZZB 
NOV Dramlje, ki je orisal te 
medvojne dogodke in lik 
Miloša Zidanška.

Na zadnji seji MDO 
„Savinjska“ so se dogovorili, 
da bo ta pionirski pohod 
postal tradicionalen. Trasa 
pohoda bo vodila od bolnice 
„Zima“ mimo Zidanškove 
domačije do kartuzije Žiče. 
Veliko zaslug za uvedbo tega 
pionirskega pohoda ima brez 
dvoma tudi tajnik meddruš
tvenega odbora Franci Je- 
žovnik, k ije  skupaj s pioniiji 
opravil ta spominski pohod.

I. JURHAR

Cvetje v lončku . Janko  Goropevšek 8 .

M ladinsko delo - njen vsakdan
Irena Terglav s Polzele sodi 

med tiste mlade, ki so se z vsem 
srcem predali mladinskemu 
delu. Že kot pionirka se je 
vključevala v številne izvenšol- 
ske aktivnosti, s tem pa 
nadaljevala tudi v osnovni in 
srednji šoli. Že v času šolanja je 
postala predsednik osnovne 
organizacije ZSMS na Polzeli, 
opravljala pa je tudi številne 
druge dolžnosti, svoje aktivno 
in ustvarjalno delo je nadaljeva
la na Občinski konferenci 
ZSMS v Žalcu kot vodja Centra 
za obveščanje in propagando 
ter kot član predsedstva konfe
rence. Sedaj opravlja pri Občin
ski konferenci ZSMS dela in 
naloge sekretarja organov.

„Kadrovski problem je v 
bistvu eden največjih, z njim pa 
je povezana slabša akcijska 
učinkovitost dela na področju 
mladinskega organiziranja. Opa
žamo pa tudi, da zanimanje 
mladih za delo v mladinskih 
organizacijah upada. Glavna 
vzroka zato sta slaba materialna 
osnova za delo v mladinskih 
sredinah in nerešeni prostorski 
problemi.”

„Delo, ki ga opravljam, 
temelji predvsem na delu 
področnih konferenc, komisij 
in centrov, da poteka njihovo 
delo nemoteno in usklajeno po 
programu, v konferenci in 
predsedstvu pa sodelujem tudi 
kot strokovni sodelavec, oprav
ljam pa tudi precej nalog, ki so 
tesno povezane s celotnim 
delom Občinske konference 
ZSMS.“

— Kakšni pa so problemi, s 
katerimi se srečuješ pri svojem 
delu?

Irena Terglav
— Ker si predsednica Centra 

za obveščanje in propagando, bi 
bilo zanimivo slišati, kako je ta 
dejavnost razvita v osnovnih 
organizacijah ZSMS, v krajevnih 
skupnostih, organizacijah zdru
ženega dela in šolah.

Novo pri gasilcih
LE TN A  K O N FERENCA  

D R U ŠTVA
Nedavno tega so se zbrali 

gasilci Matk na svoji letni 
konferenci, kjer so ocenili delo 
v preteklem letu. Ugotovili so, 
da je bilo njihovo delo zelo 
uspešno, saj so v celoti 
uresničili plan, ki so si ga 
zadali. Uredili so orodjarno, 
nabavili orodje, uredili pa so 
tudi sobo za kulturno dejav
nost. Za tekmovanja so uspo
sobili kar štiri desetine, ki sojih 
uspešno zastopale na občin
skem tekmovanju, mladinci pa 
so se udeležili tudi republiškega 
tekmovanja v. Celju, kjer so si 
priborih srebrne tekmovalne 
značke. Svoje znanje pa so z 
uspehom uporabili pri nekate
rih lokalnih požarih, pri katerih 
zaradi hitre in učinkovite akcije 
ni prišlo do večje gmotne 
škode.

Mladi so si za rekreacijo in 
vaje uredili igrišče, pomagali pa 
so tudi pri urejanju doma. V 
okviru društva uspešno deluje 
kulturna sekcija, ki pripravlja 
razne proslave sama ali pa 
povabi v goste razne kulturne 
skupine. M. GOLAVŠEK

DOBRO
SODELOVANJE  
Z ZAM EJSK IM I 

D R U Š T V I

PR ISO TN I 
V  VSEH A K C IJA H

„Kar se tiče informiranja, 
moram povedati, da me delo na 
tem področju zelo veseli, ni pa 
najbolj lahko, saj je delo na tem 
področju šele na začetku 
svojega razvoja. Rezultati tega 
se kažejo tudi v ZSM. Ce 
začnem kar pri osnovnošolskem 
informiranju, to i ni. .delvolj 
kvalitetno, čeravno p ia . dovolj 
možnosti od radijskih? e«: ur, 
oglasnih desk, stenčasov, mla
dinskih ur, glasil itd. Dosti bolj 
kvalitetno je informiraj e mla
dih v krajevnih skupnostih, 
čeprav se mladi tukaj srečujejo 
s številnimi probfemji. ,o d  
katerih je največjj,- prođem 
tehnična izvedba. V največji 
meri je ta informativni medij v 
krajevnih skupnostih edini vir 
informacij, ki seznanja krajané 
z dogodki in življenjem, njihove
ga kraja.

V osnovnih órgàniz¥tìjah 
ZSMS na nivoju11 deloVnih 
organizacij sistem informiranja 
in propagande ni razvit, niti ne
izdajajo svojih glasil, sé pa
mladi več ali manj vključujejo v 
glasila delovnih organizacij. 
Poleg naštetega |e  še vrsta 
problemov, ki jih bomo posku
šali v predkongresnem obdobju
rešiti.’ D. NARAGLAV

akcijah, ki jih po svojem 
programu izvaja krajevna skup
nost in se tako vključuje v delo 
in življenje krajevne skupnosti, 
uspešno pa sodeluje tudi z 
gasilskim društvom v Braslov
čah. Udeležujejo se tudi raznih 
gasilskih tekmovanj, kjer dose
gajo zelo dobre rezultate. 
Najmlajši člani društva so se 
udeležili srečanja pionirjev ga
silcev v Krapini, kjer so 
zastopali našo občino.

I. FALE

V lani obnovljenem gasil
skem domu v Preboldu, so se 
pred kratkim zbrali na letni 
konferenci tamkajšnji gasilci, 
kjer so ocenili delo in si zadali 
nove naloge.

Uvodoma so pripravili krajši 
kulturni program, nakar so 
podali poročila o minulem 
delu, ki je bilo uspešno, velik 
delež pa je temu pridalo tudi 
praznovanje 60-letnice obstoja 
društva. Le-to je izzvenelo kot 
praznik vseh krajanov. Slavja so 
se udeležili tudi gasilci iz 
zamejstva, s katerimi imajo

preboldski gasilci že dalj časa 
prisrčne in prijateljske stike, 
navezali pa so jih na raznih 
tekmovanjih v Avstriji in 
Nemčiji, kjer so Preboldčani 
zastopali našo državo. Številni 
pokali, plakete in bogata 
spominska darila tamkajšnjih 
organizatoijev dokazujejo 
uspešnost tega sodelovanja.

Poleg tega, da so praznovanju 
v preteklem letu posvetili 
največjo pozornost, niso zane- f  
marili operativnega dela. Sode- j 
lovali so na različnih tekmo- j 
vanjih in proslavah, uspešno pa 
so posredovali tudi pri gašenju 
požarov v sosednjih okoliših, v 
akcijah civilne zaščite in drugih 
akcijah, od katerih je naj
pomembnejša akcija, v kateri so 
sodelovala vsa društva v 
sektoiju.

Uspešnosti dela pa brez 
dvoma botruje dobra kadrovska 
zasedba, ki jo nenehno krepijo. 
Tako so si v lanskem letu 
pridobili naziv častnika ker 
štirje člani, tako da imajo sedaj 
enega višjega častnika, štiri 
častnike, dva nižja častnika 
prve stopnje in druge nižje 
častnike. To pa je tudi garancija 
za uspešno delo v bodoče.

D. N.

Delo gasilskega društva 
Parižlje—Topovlje je čutiti ne le 
na njihovem področju, temveč 
se uspešno vključujejo tudi v 
družbenopolitično delo v kra
jevni skupnosti Braslovče, saj 
pred leti obnovljen gasilski dom 
v Parižljah služi za potrebe vseh 
krajanov. Društvo posveča veli
ko pozornost usposabljanju 
najmanjših članov, kot tudi 
veteranom, od katerih so 
nekateri še vedno aktivni. 
Društvo je prisotno v vseh Pionirska desetina GD Parižlje—Topovlje na srečanju v Krapini.

Skrb za borce N O V
Na območju naše občine živi 

2370 borcev. Stalno občinsko 
priznavalnino prejema 410 bor
cev in sicer tisti, ki nimajo 
dovolj sredstev za redno preživ
ljanje. To so predvsem starejši 
kmetje -  borci in drugi borci z 
nizkimi pokojninami. Poprečna 
stalna priznavalnina znaša 
1.431,40 dinaijev, najnižja 577 
dinarjev, najvišja pa 3050 
dinaijev.

Za borce deluje tudi dispan
zer, v katerem so lani opravili 
preko 700 pregledov, v pred

nostni ambulanti pa nekaj 
manj. Niso pa v lanskem letu 
sistematično pregledovali, kar 
načrtujejo v letošnjem letu.

Občinska zdravstvena skup
nost je lani poslala v naravna 
zdravilišča 40 borcev. Občinski 
odlok o priznavalninah daje 
borcem in vdovam padlih in 
umrlih borcev pod določenimi 
pogoji pravico do pomoči za 
zdravljanje v naravnih zdravi
liščih in okrevanje v počitniških 
domovih. Lani je bilo v 
naravnih zdraviliščih 15 takšnih 
upravičencev, v počitniškem

domu v Banjolah pa 40 
upravičencev. Ravno tako so v 
lanskem letu podelili 247 
enkratnih priznavalnin tistim, 
ki so zašli v težjem matérialnem 
položaju.

Komisija za popis grobišč in 
grobov je popisala vsa grobišča 
in grobove ter izdelala program 1 
vzdrževanja in urejanja teh 
objektov. Program so tudi 
finančno ovrednotili, ocenjen 
pa je na 120.000 dinaijev. Skrb 
za urejanje in vzdrževanje pa so 
prevzele krajevne organizacije 
ZB NOV. F. J.
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D elegatska vprašanja

Delegacija za zbor krajev
nih skupnosti iz krajevne 

I skupnosti Žalec je naslovila 
na skupščino občine Žalec 

I naslednje delegatsko vpraša
nje:

^  „Kako poteka izterjava 
I prispevka za mestno zemlji

šče na področju krajevne 
skupnosti Žalec zaradi sred- 

I štev, ki jih na ta način 
pridobi krajevna skup
nost? ”

Na njihovo vprašanje je 
odgovoril član izvršnega 
sveta in načelnik občinske 
uprave za družbene prihod
ke,Milan Zabavnik:

„Na podlagi zakona od
meri nadomestilo za upora
bo stavbnega zemljišča upo
rabniku organ občinske 
skupščine, ki je pristojen za 
komunalne zadeve, v znesku 
od m2 stavbnega zemljišča. 
Sredstva vplačanega nado
mestila se zbirajo na zbir
nem računu. Zemljiška 
skupnost razdeli del sredstev 
posameznim krajevnim 
skupnostim in sicer je med 
KS razdeljeno 50 % zbranih 
sredstev. Prispevek plačujejo 
uporabniki ob plačevanju 
mesečne stanarine ali pa za 
celo leto v dveh enakih 
obrokih. V KS Žalec je 
stanje naslednje: obveznost 
u p o ra b n ik o v  znaša 
1.323.886 dinarjev, do kon
ca lanskega leta so poravnali 
817.621 dinarjev, (61 % 
realizacija). Za izterjavo 
prispevka veljajo načela ci
vilnega prava.”

Vprašanja delegacije za 
zbor KS iz KS Vransko:
•

„Prispevna stopnja nepo
srednega proizvajalca v kme
tijstvu je  bila v obravnavi 
določena 0,45 % od osnove. 
Zakaj se je  povečala na 
2 %? ”

Odgovor člana izvršnega 
sveta in načelnika občinske 
uprave za družbene prihod
ke Milana Zabavnika:

, „V predreferendumskih 
razpravah in na samem 
referendumu 11. novembra 
1979 je bilo določeno, da

znaša stopnja prispevka od 
katastrskega dohodka ne
gozdnih površin in od 
vrednosti lesa, odkazanega 
za posek, 2 %. Zaradi 
napake na računalniku je ob 
odmeri prispevka za leto 
1980 prišlo do pomote. 
Namesto pravilne stopnje 
2 % je bila napačno upo
rabljena stopnja 0,43 %.”

„Kako se bo nadaljevala 
akcija za ureditev cestnih 
povezav višinskih domačij z 
dolino? ”

Odgovor občinskega 
sekretarja OS za urejanje 
prostora, varstva okolja in 
gradbeništvo—Ivana Glušiča:

„Samoupravna komunal
na interesna skupnost bo 
urejanju cestnih povezav, 
višinskih domačih z dolino 
posvečala posebno pozor
nost v letošnjem in prihod
njem letu. Pri uresničevanju 
te naloge bodo sodelovali s 
solidarnostno akcijo tudi 
delavci v združenem delu. 
SKIS je pozvala vse KS, da 
pregledajo dosedanje delo in 
predlagajo ureditev povezav 
tam, kjer je to še potrebno. 
KS Vransko je svoj predlog 
že predložila.”

„Delegacija ni zadovoljna 
s pojasnilom, da za izgradnjo 
sekundarnega telefonskega 
om re| a ni sredstev in da 
bodo omrežje financirali 
predvsem uporabniki.” 

Odgovor Ivana Glušiča, 
sekretarja OS za urejanje 
prostora, varstvo okolja in 
gradbeništvo:

„Ni še docela jasno, kako 
bo potekalo financiranje 
komunalnih objektov, pred
vsem pa nismo še dobili 
zagotovila, da bo poleg v 
programu predvidenih ob
jektov na področju telefon
skega omreija možno zago
toviti financiranje tudi dru
gih objektov, kot npr. 
razširitev'omre^ a na Vran
skem. Zato bo o družbeni 
pomoči pri izgradnji telefon
skega omrežja v KS Vransko 
lažje razpravljati nekoliko 
kasneje.”

IJ
E.

išje  stanarine in 
subvencioniranje

N a  p o d l a g i  s a m o u p r a v n e g a  s p o r a 

z u m a  o  t e m e l j i h  p l a n a  S a m o u p r a v n e  

s t a n o v a n j s k e  s k u p n o s t i  o b č i n e  Ž a 

l e c ,  k i  v s e b u j e  e l e m e n t e  z a  

i z r a č u n a v a n j e  p o v i š a n j a  s t a n a r i n e  v  

n o v e m  s r e d n j e r o č n e m  o b d o b j u ,  s o  

s p r e j e l i  p o  j a v n i  r a z p r a v i  n a  s e j i  v s e h  

z b o r o v  s k u p n o s t i  d n e ,  2 6 .  f e b r u a r j a ,  

s r e d n j e r o č n i  p l a n  z a  o b d o b j e  

1 9 8 1 - 1 9 8 5 .

Načelo plana je, da bodo 
ekonomske stanarine, ki bodo 
omogočale materialno osnovo 
za ohranjanje nezmanjšane real
ne vrednosti stanovanj, uveljav
ljene do leta 1985. Letna 
stanarina naj bi predstavljala
3,10 % revalorizirane vrednosti 
stanovanj ob upoštevanju, da na 
porast stanarine v posameznem 
letu vpliva tudi višina ugotovlje
ne očiščene cene stanovanj, 
zgrajenih in vseljenih v posa
meznem letu.

Predlog srednjeročnega plana 
je predvideval 46,29 % poviša
nje stanarin, vendar so se 
delegati skupščine odločili, da 
se sedaj obstoječe stanarine 
povišajo za 40 % s 1. aprilom in 
veljajo do konca letošnjega leta.

Ker bo povišanje stanarin v 
precejšnji meri vplivalo na

Zastavljene j 
naloge

Krajani te krajevne skupnosti 
veljajo za zelo aktivne, saj zelo 
dosledno izvajajo zastavljene : 
programe dela. Na zadnji seji J  
sveta krajevne skupnosti i n f  
predsednikov vaških odborov s o || 
razpravljali o programu dela za:] 

Se letekoče leto. 
Znano

Nova stanovanja na  Polzeli

Sprejeli program dela

sredstva gospodinjstev, velja 
opozoriti na pravilnik o delni 
nadomestitvi stanarin posamez
nim upravičencem. Skupščina 
Samoupravne stanovanjske 
skupnosti bo še v tem mesecu 
obravnavala novo tabelo za 
ugotavljanje še znosnih izdat
kov za stanarine za posamezne 
tipe gospodinjstev glede na 
njihove letne dokazljive dohod
ke. Ta tabela je prilagojena 
porastu življenjskih stroškov in 
bo omogočala širšemu krogu 
imetnikov stanovanjske pravice 
uveljaviti to obliko družbene 
pomoči. Nova tabela bi pričela 
veljati z istim dnem kot 
povišane stanarine.

V letošnjem letu bo na 
podlagi zakona o stanovanj
skem gospodarstvu izdelana 
nova metodologija in nov 
sistem točkovanja stanovanj, 
kar je tudi v neposredni zvezi z 
višino stanarine. Prav zaradi 
tega bo potrebno dograditi tudi 
sistem delnega nadomeščanja 
stanarin, kar pa je pričakovati 
šele proti koncu letošnjega leta.

R. CESNIK

Na zadnji, razširjeni seji 
Skupščine krajevne skupnosti 
Prebold so ocenili dosedanje 
delo in sprejeli program dela za 
tekoče leto. Beseda je tekla o 
usklajevanju davčne politike v 
letu 1981 v SRS, regiji ter o 
dopolnitvah‘odloka o davkih 
občanov, o proračunu občine 
Žalec in o dogovoru glede na 
višino prispevka OZD na 
delavca za potrebe krajevne 
skupnosti. Dotaknili so se tudi 
nekaterih drugih vprašanj, naj
več pozornosti pa je vsekakor 
bilo namenjeno problematiki 
obnove preboldskega bazena, 
saj zaradi zapletov glede last
ništva vsa z adeva še vedno tiči v 
zraku. Čeprav Preboldčani želi
jo, da bi zadevo okrog bazena 
čimprej izpeljali, jim to nikakor 
ne uspe. V kolikor ne bodo 
pravočasno pristopih k obnovi, 
se zna zgoditi, da jim bo 
sanitarna inšpekcija prepoveda
la obratovanje tega prepotreb
nega objekta. Turistično dru
štvo Prebold in zadnje čase tudi 
Partizan zatrjujeta, da se to ne 
bo zgodilo po njihovi krivdi. In 
kdo bo potem krivec, če se bo 
to res zgodilo?

V programu dela za letošnje 
leto pa so si Preboldčani 
zastavili pomembne naloge. 
Omeniti velja zlasti zunanjo 
ureditev otroškega vrtca, za 
katero so sredstva že zbrana, 
nadalje sanacijo divjih odlaga
lišč odpadkov, gradnjo cestnih 
povezav s hribovskimi domači
jami, preureditev starega vrtca 
za potrebe krajevne skupnosti 
in društev, lokalni vodovod v 
Mariji Reki, nakup kontejnerjev 
za odpadke in še nekatere druge 
naloge.

Letošnji krajevni praznik 
bodo praznovali v Kaplji vasi, 
kjer bo tamkajšnje gasilsko 
društvo praznovalo tudi svojo

B R A L C I
S P R A Š U J E J O

Stanovalci blokovskega na
selja nasproti Gasilnega doma v 
Preboldu bi želeli odgovor 
Zavoda za načrtovanje Žalec, 
kako bo urejeno kompletno 
naselje, ko bo z blokom, k ije v 
gradnji, zaključena celota. Pri
bližno na tem prostoru, kjer se 
sedaj gradi še en blok, je bil po 
prvotnem načrtu predviden 
parkirni prostor in proti zahodu 
zelenice in otroška igrišča. Pri 
izgradnji zadnjih blokov Pre
bold 127 B, C, D, E ni bil nikjer 
zgrajen parkirni prostor, še 
manj, da bi bil kje prostor 
namenjen izgradnji garaž. Sta
novalci parkirajo svoje avtomo
bile na zelenicah pred bloki 
oziroma na sami cesti. V tem 
naselju je večina mladih družin 
z otroci, ki prav tako nimajo 
nobenega prostora za igrišče.

M. P.
PREBOLD

70-letnico obstoja. Krajevna 
skupnost jim bo za obnovo 
doma ob tej priliki prispevala 
tudi del sredstev. Po finančnem 
načrtu za letošnje leto bodo 
zbrali 5.519.714,00 dinarjev, 
od katerih se bo največ sredstev 
zbralo od SKIS občine Žalec in 
s sicer 1570.000,00 din, 
nadalje iz sredstev OZD in 
obrtnikov 990.000,00 dinarjev, 
iz samoprispevka krajanov
340.000,00 din, iz občinskega

samoprispevka 300.000,00 di
narjev itd. Iz leta 1980 pa so 
prenesli 1.454,714,00 dinarjev.

V krajevni skupnosti upajo, 
da bodo uresničili kar največ 
začrtanih nalog, težco pa že 
pričakujejo veleblagovnico, saj 
postaja preskrba vedno bolj 
problematična. Verjetno bo 
moral potrošniški svet tu 
odigrati večjo vlogo!

D. N.

_____ je, da Krajevno I*
skupnost že dolga leta tarejo 
prostorski problemi, ki jih bo ,f 
potrebno čimprej rešiti. Veliko it 
besed, tudi kritičnih, je b ilo f 
prav zaradi tega problema:} 
izrečeno tudi na račun samopri- 
s pevka, saj so se krajani zanj \  
odločili prav zaradi omenjenih 
pridobitev v kraju. Z njimi pa bi 
rešili tudi prostorske probleme 
aktivnosti za SLO.

Po letošnjem programu na
meravajo zgraditi mrliško veži
co na novem pokopališču, v 
načrtu imajo odsek ceste v 
Lipju, odpreti pa želijo tudi 
trgovino v Zg. Crnovi, kjer je 
bUa trgovina že pred dvajsetimi 
leti. Ta trgovina je za krajane 
velikega pomena, saj bo ob 
vedno večjem pomanjkanju 
bencina krajanom prihranila 
marsikateri dinar.

Plan dela mora sprejeti še 
Skupščina krajevne skupnosti. 
Kljub zaostrenim razmeram v 
gospodarstvu je optimističen, 
vendar upajo, da ga bodo s 
pomočjo vseh krajanov uresni
čili v celoti.

I. VODUŠEK

O bvezno cèpljenje psov
Veterinarska postaja Žalec bo v mesecu aprilu opravila preventivno cepljenje psov proti 

steklini. Cepljeni morajo biti vsi psi starejši od 4 mesecev, stroški cepljenja, znamkice in vpisa v 
register psov znašajo 150,00 din, katere mora plačati lastnik psa ob priliki cepljenja. Cepljenje je 
obvezno.
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7 .  4 . L i B b j e

7 . 4 . L l b o j e - Z a g r e b e n

8 .  4 . G r i ž e

8 .  4 . Z a b u k o v i c a

8 .  4 . Z a b u  k o v i c a

8 .  4 . P o n g r a c

8 .  4 . Z a h o m

8 .  4 . M a t k e

8 .  4 . Š e š č e

9 .  4 . M .  R e k a

9 . 4 . M .  R e k a

9 .  4 . K a p l j a  v a s

9 .  4 . L a t k o v a  v a s

9 .  4 . P r e b o l d

9 . 4 . G o r n j a  v a s

1 0 . 4 . G o t o v l j e

1 0 . 4 . G o t o v l j e - J e d e r t

1 0 .  4 . G o t o v l j e - Z a l o g

1 0 .  4 . Z g .  G r u š o v l j e

1 0 .  4 . S p .  G r u š o v l j e

1 0 .  4 . P o d l o g

J O .  4 . R o j e

1 1 . 4 . Š e m p e t e r

1 1 . 4 . V r b j e

1 1 . 4 Ž a l e c

1 3 .  4 . Š e n t r u p e r t

1 3 . 4 . B r a s l o v č e

1 4 .  4 . L e t u š

1 4 . 4 . D o b r o v l j e

1 5 . 4 . A n d r a ž

1 5 . 4 . Z a l o ž e

1 6 . 4 . P o l z e l a

1 6 . 4 . B r e g

K r a j .  c e p l j e n j a

V e t .  a m b .  V r a n s k o  

p r i  g a s i l s k e m  d o m u  

p r i  F e r m e  M i h a  

p r i  Č v a n  

p r i  P i s t o t n i k  

p r i  D r o l c  I v a n k i  

p r i  U k m a n  

p r i  K o k o l e  

p r i  K Z  T a b o r  

p r i  J e l e n

p r i  K Z  G o  m i  I š k o  

p r i  g a s i l s k e m  d o m u  

p r i  k a p e l i

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  D r e v

p r i  c e r k v i

p r i  B r e c e l

p r i  K u t i č a n

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  k a p e l i

p r i  P u š n i k

p r i  F e r v e g a

p r i  g a s i l s k e m  d o m u

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  o b i r a l n e m  s t r o j u

p r i  z b i r a l n i c i  m l e k a

p r i  z b i r a l n i c i  m l e k a

p r i  D r e v

p r i  S t r e n č a n

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  A r č a n

p r i  Š k o b e r n e

p r i  Š v a r e

p r i  z b i r a l n i c i  m l e k a

p r i  g a s i l s k e m  d o m u

p r i  M i n e r v i

p r i  M a t i j e v e

p r i  P o t e k o

p r i  G a s i l c u

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  Č e r e t

p r i  V r b a n

p r i  S v e t

p r i  g a s i l s k e m  d o m u  

p r i  F i l i j a l k i  

p r i  E r g o t

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  N a h t i g a l

p r i  Z u p a n c

p r i  S e r d o n e r

p r i  o b i r a l n e m  s t r o j u

n a  k r i ž i š č u

p r i  z b i r a l n i c i  m l e k a

p r i  z a d r u ž n e m  d o m u

p r i  g a s i l s k e m  d o m u

v  V e t .  a m b .  Ž a l e c

p r i  D v o r ž a k

p r i  V e t .  a m b u l a n t i

p r i  R o v š n i k

p r i  D o m u  b o r c e v

p r i  V a š i

p r i  C e d e

p r i  G o s i j e k

p r i  O k o r n

U r a

c e p l j e n j a

8.00
9 . 0 0

12.00
9 . 0 0

10.00 
1 1 . 0 0  

12.00
9 . 0 0

1 0 . 0 0  

1 1 . 0 0

9 . 0 0

10.00 
8.00
8 . 3 0

9 . 0 0

10.00
1 0 . 3 0  

1 1 . 0 0

1 1 . 3 0

1 2 . 3 0  

8.00
8 . 3 0

9 . 3 0  

10.00 
Ì 1 . 0 0

1 1 . 3 0  

1200
1 2 . 3 0

1 3 . 0 0

1 5 . 0 0

1 6 . 0 0

1 6 . 3 0

1 7 . 3 0  

8.00
9 . 0 0

10.00 
1 1 . 0 0

1 1 . 3 0  

12.00
1 3 . 0 0

12.00
1 3 . 0 0

1 4 . 3 0

1 5 . 0 0

1 6 . 0 0

1 7 . 0 0

8 . 0 0

9 . 0 0

9 . 3 0

1 0 . 3 0

1 1 . 0 0  

12.00
1 3 . 0 0

8 . 0 0

9 . 0 0

10.00
9 . 0 0

1 1 . 0 0

9 . 0 0

1 1 . 0 0

9 . 0 0

1 1 . 0 0

9 . 0 0

1 1 . 0 0

Prosimo, da se držite navedenega razporeda, ker z zamujanjem samo otežujete delo.



Prejeli smo Informativni bil
ten Telesnokulturne skupnosti 
Žalec, v katerem so podana 
izhodišča za program dela v 
tekočem letu, poročilo dejav
nosti v času od 1976—80, 
posebno poglavje je posvečeno 
tekmovanju krajevnih skupnosti 
za najboljšo krajevno skupnost 
v Sloveniji ter splošnemu 
ljudskemu odporu in družbeni 
samozaščiti v telesni kulturi.

Telesna kultura je v obdobju 
1976—1980 dosegla izredno 
množičnost in kvaliteto. Pouda
riti velja, da so velik premik 
dosegli amaterski delavci, in da 
danes seže telesna kultura že v 
vse starostne kategorije. Delo se 
začenja že v vrtcih, kjer je v 
športno z načko vključenih že 
preko 480 udeležencev; v 
šolskih športnih društvih pa je 
vključenih več kot 3400 
članov, kar 2000 učencev pa se 
vključuje v šolsko športno 
značko. Starejši pa se preko 
društev Partizan vključujejo v 
razne rekreacijske* lige, zimske 
vadbe, razne trim akcije ipd.

Planinci, ki jih je več kot 
4000, vs^ko leto organizirajo 
razne planinske šole, izvajajo 
akcije ciciban—planinec in 
pionir—planinec, organizirajo 
razne iz lete, močan poudarek 
pa dajejo gojenju tradicij NOB. 
Pa tudi taborniki in strelci 
množično vključujejo v svoje 
vrste nove člane.

Telesna kultura se vedno bolj 
širi v , krajevne s skupnosti, v 
sindikalne organfzacije, ki prire
jajo razne sindikalne športne 
igre in trim akcije, v katere je

O b n o v a  
p la n in s k e  

p o s ta ja n k e  
n a  G o r i  O ljk i

Vse kaže, da bo Planinsko 
društvo Polzela prevzelo planin
ski dom na Gori Oljki v svoje 
upravljanje. To je izredno 
slikovita izletniška točka, zato 
je škoda, da je dom zadnji čas 
zaprt, pa tudi cesta je slabo 
vzdrževana. S planinsko posto
janko sedaj upravlja Tovarna 
nogavic Polzela.

Planinci upajo, da bodo 
planinski dom ob sodelovanju 
in pomoči ostalih dejavnikov 
obnovili v dveh, treh letih in 
hkrati tudi popravili cesto.

P o s k rb e l i  b o d o  
z a  n o v o  

m rliš k o  v e ž ic o
Vse izgleda, da bodo na 

Polzeli slednjič zgradili novo, 
prepotrebno mrliško vežico. To 
nalogo so prevzeli krajevna 
konferenca SZDL in ostale 
organizacije, pa tudi krajevna 
skùpnost na Polzeli. Letos naj 
bi izdelali potrebne načrte.

Prav vesela sem, da je  8. 
marec že za nami. Pa ne 
razumite me napak, tudi 
sama rada „polumpam", 
ampak tako ko t se je 
razdajal moj Pepi, to je  pa že 
pravo trpljenje. Moj Pepi je  
namreč predsednik sindikata 
in tako je organiziranje 
dneva žena padlo na njegova 
ramena. Že cel teden prej je  
ko t nor letal po trgovinah in 
zbiral darila za svoje sodelav
ke. To pa je  sila naporno 
delo, predvsem, če je  v 
kuverti, k i je  bila namenjena 
v te svrhe, prisotna stabiliza
cija.

Kljub vsemu je mojemu 
Pepetu uspelo najti primerna 
darila -  pa saj ni čudno, ko 
je  pa Pepi tak kaveljc -  
česar se loti, vse mu uspe.

V petek je  vstal že ob 4. 
uri, se obril, oblekel novo 
obleko (saj s staro pač ne 
more na tak dan pred svoje 
kolegice) in bil na delovnem 
mestu že celo uro prej.

bilo lani vključeno preko 
Ì2.000 občanov.

Ob vsej tej množičnosti pa 
ne zanemarjajo gradnje objek
tov, saj imamo v občini kar 12 
telovadnic, 19 rokometnih 
igrišč, 17 košarkarskih igrišč, 
osem smučarskih skakalnic itd.

Poleg že znanih trim akcij, 
načrtujejo tudi tekmovanje za 
najboljšo krajevno skupnost 
pod geslom „Telesna kultura v

„Zdrav -duh v zdravem 
telesu” , pravi star pregovor. 
Tega se zavedajo tudi v žalski 
Telesnokulturni skupnosti, zato 
bodo v letošnjem letu poskrbeli 
predvsem za razvoj množičnih 
telesnokulturnih dejavnosti. V 
različna tekmovanja naj bi se 
vključilo kar največ občanov, 
kjer bodo lahko preverili svojo 
telesno pripravljenost in šport
ne veščine.

Športno—rekreacijska tekmo
vanja bodo organizirali v 
posameznih krajevnih skupno
stih, udeležili pa se jih bodo 
lahko tako pioniiji kot tudi 
člani. Merila na teh tekmova
njih ne bodo doseženi rezultati, 
temveč čimbolj množičnejša 
udeležba. V letošnjem letu se 
bodo lahko med seboj pomerile 
krajevne skupnosti in občine iz 
celotne Slovenije na republiških 
tekmovanjih. Krajani se bodo 
lahko pomerili v hoji, teku, 
plavanju, kolesarjenju, smuča-

Pristavil je  za kavico in tako 
počakal nežni spol v svoji 
delovni organizaciji.

Dopoldan je minil več ali 
manj delovno. Opoldne pa 
so bile tovarišice povabljene 
na kosilo v bližnji hotel. 
Ostali moški svet v tem 
pozornem kolektivu je hitro 
pospravil svoje kosilo in se 
pričel izgovarjati: eden je 
ženi obljubil, da bo šel po 
otroka v vrtec, drugi bo 
skuhal kosilo, tretji se je 
slabo počutil, in tako je moj 
Pepi ko t velik kavalir -  
hočeš nočeš -  moral ostati 
in zabavati sodelavke. Rev
ček. Res se mi je smilil.

Jaz sem seveda sama 
hitela obložena z vrečkami 
po otroke, skuhala kosilo in 
pospravila.

Brhke tovarišice iz Pepije- 
ve delovne organizacije so 
praznovale in praznovale in 
moj kavalirski ubožček jim  
je delal družbo. Do konca 
seveda. Ves zbit se je proti

obrambi domovine” .
Bilten Telesnokulturne skup

nosti daje bogato poročilo o 
tem, kaj je bilo narejenega in 
kaj se bo naredilo na telesno- 
kulturnem področju, postavlja 
pa se vprašanje, kaj je s poročili 
ostalih Samoupravnih interes- 

•nih skupnosti, kjer občani 
ravno tako združujejo del 
sredstev iz osebnih dohodkov?

F . J.

nju in streljanju. Tekmovalna 
določila o udeležbi in organiza
ciji tekmovanj so že pripravlje
na.

V Žalcu ne pozabljajo, da je 
sodelovanje v planinskih, strel
skih, taborniških in podobnih 
dejavnostih pomembno tudi za 
našo splošno ljudsko obrambo 
in družbeno s^rpozaščito. Za 
uspešno sodelovanje pa je 
sistematična in organizirana 
telesna kultura še kako po
membna. So primeri v občini, 
ko o medsebojnem povezovanju 
ni niti sledu, ali pa je omejeno 
le na sodelovanje ob različnih 
prireditvah.

Telesnokulturna skupnost v 
Žalcu si je prizadevala konkret
neje določiti naloge, ki se 
nanašajo na sodelovanje med 
telesnokulturnimi organizacija
mi in komiteji za SLO in DS. 
Kljub prizadevanjem pa kon
kretne medsebojne obveznosti 
še vedno niso določene.

jutru vrnil domov in ko t 
ubit padel na posteljo. Še 
rožico, k i jo  je kupil zame, 
je  pozabil v službi. . .

Spal je do kosila. Še 
dobro, da je bila sobota. 
Otroka sem poslala na 
dvorišče, da ga ne bi motila, 
sama pa sem mu očistila 
novo obleko.

Vidite, tak je moj Pepi in 
lahko rečem, da jih ni 
mnogo, ki bi se lahko • 
pohvalili s podobnimi deja
nji Prav ponosna sem nanj.

V delovni organizaciji je  
bil za požrtvovalnost sicer 
pohvaljen (predvsem s strani 
nežnega spola), le ob pogle
du na račun, k i ni bil prav 
nič stabilizacijski, so nekate
ri zmajali z glavo, pa še to 
samo tisti, k i se jim je tako 
mudilo domov.

Saj pravim, srečna delov
na organizacija, k i ima 
takega predsednika sindikata 
kot je moj Pepi

ŠPELA

O b isk  d ra m s k e  
s k u p in e  

iz  B ra s lo v č

Prosvetno društvo iz Bra
slovč je krajane Vinske gore 
sredi preteklega meseca raz
veselilo s komedijo Skupno 
stanovanje. V Vinski gori že 
dolgo pogrešajo kulturno 
dejavnost, saj je bila le-ta 
včasih v kraju bolj razvita. 
Tokrat jih je za spremembo 
razveselila dramska skupina 
iz Braslovč, katerih predsta
ve, se je kljub zelo lepi 
nedelji, udeležilo veliko šte
vilo krajanov. Dober odziv 
pa kaže tudi na to, da kraj 
potrebuje in si želi takšnih 
in podobnih prireditev, in da 
se ni treba bati, kako bo z 
obiskom predstav.

I. V.

Z L O Ž B A  Z E M L JE  
N A  O B M O Č JU  

B O L S K E
V Savinjskem občanu smo že 

pisali, da na območju Bolske 
pripravljajo večjo zložbo zem
ljišč, ki je zajela krajevne 
skupnosti Gomilsko, Trnava in 
Braslovče. Ne le, da bodo z 
agromelioracijami izboljšali 
plodnost zemlje, bo pridobitev 
tudi v tem, da bo obdelava 
zemlje v večjih kompleksih, 
ceneiša.

Med tem so začeli podirati 
drevje, zasipajo pa tudi jarke, 
jame in stare rokave Bolske in 
Grabnice. Predvidevajo, da bo
do dela že letos stekla tako 
daleč, da bodo lahko v jeseni 
razparcelirali zemljo. Kmetje 
bodo dobili od prejšnjih sedem 
parcel le eno ali dve, kar bo 
velika pridobitev.

Tk.

kronika
V o z n ik a  

p o  n e s re č i  
p o b e g n ila

V tem mesecu smo na 
območju žalske občine zabele
žili več prometnih nesreč. V 
dveh primerih sta voznika 
pobegnila s kraja dogodka.

Ko se je pozno zvečer peljal 
po obvozni cesti Žalec — Ruše 
z osebnim avtomobilom Zlato- 
mir Radovanovič iz Velenja je 
pri Rušah dohitel in zadel 
kolesarja Sikreta Baliča, 26 let 
iz Velenja. Radovanovič je po 
nesreči kolesarja in kolo naložil 
v avto in odpeljal. Pa ga je 
patrola miličnikov kmalu usta
vila in Zadeva je prišla na dan. 
Voznik je kazal znake vinjeno
sti.

Isti večer je voznik osebnega 
avtomobila pred žalskim hote
lom Golding-Rubin zadel kole
sarja Josipa Kuzmiča iz Goto- 
velj in ga huje poškodoval ter 
po storjenem dejanju odpeljal 
naprej. Miličniki so kmalu 
ugotovili, -da je prometno 
nesrečo povzročil Stanko 
Anderluh iz Celja.

D e k lic i d v ig a lo  
s tis n ilo  r o k o ,

Ko se je pred kratkim peljala 
z dvigalom v Žalcu 10 letna 
deklica iz pritličja v četrto 
nadstopje, ji je dvigalo stisnilo 
roko in poškodovalo. Deklica je 
hotela pobrati žogico na tleh in 
ker je že pred tem pritisnila na 
gumb se je dvigalo začelo 
premikati in ji pri tem stisnilo 
roko med vrata in dvigalo.

Njen jok so zaslišali stanoval
ci in deklico rešili šele v 
četrtem nadstropju. Primer je 
znovično opozorilo staršem pa 
tudi hišnim svetom, da otroci 
ne sodijo sami v dvigalo zlasti 
če ni dovolj zavarovano proti 
takim in podobnim nesrečam. 
Dvigala morajo biti resnično 
•varna. ,

I. JELEN

TURNIR Z A DAN ŽENA

Rokometaščice Andraža so za mednarodni praznik žena—8. marec 
pripravile v dvorani osnovnošolskega centra v Žalcu rokometni 
turnir, kjer so poleg ekipe Andraža sodelovale še rokometašice 
Fužinaija in Šmartnega.

Urejeno varstvo — brezskrbne matere. Otroški vrtec v Vrbju.

Osmomarčevska

Rekreacija 
za vse občane

KDO SE GA BO USMILIL? — Ob cesti med Spodnjimi in 
Zgornjimi Grušovljemi že od minule jeseni sem stoji na kupu gnoja 
sredi njive tale razdrapana jeklena lupina. Nekoč je bil to avto, ki 
gaje kupec, ko se mu je ustavil, kratkomalo pustil na cesti.

Avto je pozneje zamikal „mrhovinarje” ; ki so ga oskubili do 
golega in odnesli vse, kar je bilo kaj vredno. Naj bo tako ali 
drugače, nekdo bi moral spraviti te ostanke na smetišče, saj tu ob 
cesti kazi podobo sicer urejenega kraja.

Učenci in učenke Centra za usmerjeno izobraževanje v Žalcu so 
pred dnevi v eni svojih učilnic pripravili razstavo svojih izdelkov. 
Kovinarji so z razstavljenimi predmeti opozorili, da so se v šoli že 
marsikaj naučili, dekleta pa so se predstavila z bogato paleto^ 
ročnih del, ki so jih sešile, stkale in spletle v prostem času. Na 
posnetku je nekaj razstavljenih ročnih del.

Pozabili so očistiti cesto -  Domačini, ki uporabljajo cesto Ložnica 
— Goto vij e, se upravičeno jezijo na izvajalce gradbenih del na 
obvoznici, saj so s prevozi iz bližnjega gjinokopa hudo zblatili 
cestišče, ne da bi ga očistili blata. Pa bi ga morali. Takole izgleda 
cesta v teh dneh.

GRADIJO n o v o  c e s t o

V andraški krajevni skupnosti so začeli uresničevati zadnje
naloge petletnega krajevnega samoprispevka. To je povezava ceste 
Podsevčnik — Zg. Založe, ki je zadnja večja akcija na področju 
izgradnje cest v tej krajevni skupnosti. Okoli 1600 metrov dolg 
odcep je neasfaltiran in krajanom na tenr področju onemogoča 
avtobusno povezavo. ™

Finančna sredstva za to cesto bodo zagotovili iz krajevnega 
samoprispevka, sredstev gozdnega gospodarstva in Samoupravne 
interesne skupnosti za komunalno dejavnost, nekaj pa bodo 
prispevali tudi krajani s sredstvi in prostovoljnim delom.

Ta povezava bo velikega pomena za tamkajšnje krajane, ki bodo 
na ta način dobili avtobusno povezavo z dolino, več kot 25 
krajanom, ki se dnevno vozijo na delo, pa bodo odpadle s tem tudi 
skrbi glede lastnega prevoza.

S. OGRAJENŠEK
USPOSABUANJE REZERVNIH STAREŠIN

Po uspešno opravljenem obrambnem usposabljanju prebivalstva 
po krajevnih skupnostih v občini se nadaljujejo predavanja za člane 
Zveze rezervnih vojaških starešin. Teh predavanj se bodo poleg 
rezervnih vojaških starešin udeležili tudi člani, ki nimajo statusa 
rezervnih vojaških starešin., opravljajo pa odgovorno nalogo V 
krajevni skupnosti in občini na področju ljudske obrambe in 
družbene samozaščite. Predavanja bodo izvajah inštruktorji ZRVS, 
tema predavanj pa je’: Priprave za SLO v krajevni skupnosti.

T O P E L  S P R E J E M  -  S P O D B U D A  Z A  D E L O
Na Centru za usmerjeno izobraževanje v Žalcu aktivno deluje 

dramska skupina, ki jo vodi Olga Markovič. V mesecu februarju so 
ob kulturnem prazniku pripravili igro Avgusta Šenoe Nagelj s 
pesnikovega groba^ s katero se je skupina predstavila tudi na 
osnovnih šolah v Žalcu, Grižah, Vojniku in v kulturnem domu v 
Štorah učencem Šolskega kovinarskega centra. Povsod so doživeli 
topel sprejem, kar je dekleta še bolj spodbudilo k nadaljnjemu 
delu.

V sklopu dramske deluje tudi plesna skupina, ki je s svojimi
ritmičnimi točkami popestrila program že na marsikateri kulturni 
prireditvi v Žalcu. —Mk


